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Per 1 oktober gaat de zogenaamde bypass-regeling van start, een systeem van 
renteloze leningen, bedoeld om studenten die door de chaos in Groningen in de 
problemen zijn gekomen de periode tot 1 januari door te helpen. De spelregels ervan 
kwamen twee weken geleden tot stand. Een student kan via de noodregeling minimaal 
duizend gulden, en maximaal vijf maanden basisbeurs tegemoet zien. Daartussen kan 
hij zelf bepalen hoeveel hij nodig heeft. De student ondertekent een verklaring dat hij de 
noodvoorziening direct zal terugbetalen als de normale betaling binnenkomt. De hele 
regeling gaat buiten Groningen om en is in handen van de steunpunten 
studiefinanciering.
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Inhoud
Wonen

Wat kunnen universiteit. gemeente en 
woningbouwverenigingen doen om het 
huisvestingsprobleem onder studenten te 
verlichten. Een deskundig forum discussieerde 
erover maar vond het buskruit ook niet. Wel 
enkele tips: studenten moeten gaan kraken en de 
gemeente moet de leegstandsvero'rdening nieuw 
leven inblazen.

^>fit alle studenten die nog geen 
beurs ontvingen kunnen aanspraak 
^aken op de regeling. Wie een 
verlegging van het peiljaar' van het 
°aderlijk inkomen heeft aange- 
S'raagd -bijvoorbeeld omdat dat in 
[[et echte peiljaar veel hoger was 
dan nu- valt erbuiten. Studenten 

een buitenlandse nationaliteit, 
en studenten die ooit ten onrechte 
v°or buitenlanders zijn gehouden 
[daar bij wie die fout nu is hersteld, 
kunnen ook geen aanspraak op de 
bypass’ maken. Studenten met 
"'eigerachtige ouders, die bezig zijn 
diet een beroep op de hardheids- 
clausule vallen buiten de boot, net 
als studenten bij wie die procedure 
al tot een afwijzing heeft geleid. 
Wie na zo’n afwijzing in beroep is 
gegaan bij het college van beroep 

de studiefinanciering, moet 
aaar op wachten en ontvangt dus

Alle 
voor 
kin;

de studiefinanciering, moet

’bypass'.
andere studenten komen wel 
de noodregeling in aanmer- 

'g- De studenten wier betaling is 
^opgezet zodra Groningen ook 
'Haar vermoedde dat er een partner 
*as, of eigen inkomsten; de student 
a,e door een tikfout in Groningen 
°Peens ouders bleek te hebben die 
®een 20.000 gulden, maar twee ton 
Verdienen; de student die ooit naar 
baarheid invulde dat hij thuiswo- 
nend was maar die vorige maand

toch op kamers ging wonen; de stu
dent met een gironummer dat Gro
ningen nog wilde controleren; de 
student die tussen de ene opleiding 
en de andere vier maanden doorbe
taald wilde krijgen maar niets ont
ving; de student die geen college
geld ontving; en alle andere schrij
nende gevallen die niet zijn ge
noemd.

De lancering van de bypass-regeling 
vertoont alle kenmerken van over
haast beslissen. De bij de uitvoering 
betrokken studentendecanen en 
Steunpunten brengen het grootste 
deel van de tijd zoet met vergade
ren zonder dat werkelijk vordering 
wordt gemaakt met het in concreto 
opzetten van een bypass-kamertje 
waar de ongeveer 25.000 studenten 
met ernstige moeilijkheden met de 
Centrale Directie Studiefinancie
ring op 1 oktober langs kunnen ko
men. En dit buiten de schuld van de 
Steunpunten en de studentendeca
nen om. De medewerkers van de 
Steunpunten mogen zich suf pieke
ren over de wijze waarop de door de 
Centrale Dienst Studiefinanciering 
gedropte criteria voor toewijzing 
van leningen moeten worden uitge
voerd.
Volgens de studentenvakbond 
LSVB is de bypass-regeling niet 
meer dan een tijdelijke noodoplos

sing voor een klein deel van de pro
blemen: de administratieve. Wil er 
echt iets opgelost worden, dan moet 
er meer personeel beschikbaar ko
men, het computersysteem van 
Groningen moet worden doorge
licht, de klant-vijandige benadering 
moet ophouden en de procedures 
moeten worden verbeterd. Gebeurt 
dat allemaal niet, dan zal de rege
ling de chaos nog vergroten. Want 
de maatregel betekent extra werk: 
er moet geld worden uitbetaald dat 
later weer moet worden ingevor
derd, los van de bestaande regeling. 
Zonder extra maatregelen is de by
pass-regeling een zoethoudertje 
voor de Kamer en de publieke opi
nie, vreest de bond.
Dat de noodregeling niet de ernstig
ste problemen oplost beamen ook 
de VSNU en de HBO-raad. De 
groep studie-stakers, die de studie 
bij gebrek aan geld moeten stopzet
ten, tref je niet zozeer aan in de ca
tegorie ’administratief probleem’, 
maar bij de mensen die een beroep 
deden op de hardheidsclausule, of 
die een herziening aanvroegen, 
schreven zij de minister. Ook zij 
vinden dat Deetman het niet mag 
laten bij zijn huidige noodmaatre
gel.

Esther Hageman/UP_____________
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BOON MOEITELOOS DECAAN BIJ
GEZONDHEIDSWETENSCHAPPEN

En verder

Prof. dr. Louis Boon is de nieuwe decaan van de faculteit der 
gezondheidswetenschappen. In de vergadering van vrijdag 25 september heeft de 
faculteitsraad ingestemd met zijn benoeming. Boon was al waarnemend decaan na het 
plotselinge aftreden van prof. Ten Hoor, begin september. Hij is het enige lid van het 
huidige faculteitsbestuur dat reeds zitting had in het vorige. Boon is hoogleraar bij de 
vakgroep filosofie en theorie van gezondheidswetenschappen.

, e vertrouwenscommissie van de 
.“[•ulteitsraad had geen andere kan- 
’daten voor het decanaat voorge- 
ragen. De benoeming door de 

^ad was vervolgens bijna unaniem.
°°n kreeg slechts een stem tegen 
lch: dje van Wim Saris, medewer- 
er bij de vakgroep humane biolo- 

Pe- Hij vond dat Boon als lid van 
vorige bestuur, dat bijna in zijn 

°eheel had moeten verdwijnen, 
penzeer had moeten delen in de 
r,tiek daarop en dus eigenlijk niet

had moeten plaatsnemen in het in- 
terimbestuur dat na het aftreden 
van Ten Hoor was gevormd. Een 
benoeming tot decaan lag volgens 
hem al helemaal niet in de rede.
Saris, een van de twee raadsleden 
die de bêta-richting in de faculteit 
vertegenwoordigen, heeft na de 
jongste vergadering zijn werkzaam
heden in de faculteitsraad voor on
bepaalde tijd opgeschort. Naar zijn 
zeggen maakt valide argumentatie 
in deze raad geen kans. Bij een aan

tal belangrijke stemmingen in de af
gelopen weken nam hij als enige 
een afwijkend standpunt in. Saris 
stoort zich vooral aan het overwicht 
van vertegenwoordigers van de 
gamma-richting, een overwicht dat 
nu ook in het huidige bestuur is ver
ankerd. Volgens hem zijn pogingen 
om een betere afspiegeling van de 
verschillende richtingen in het be
stuur te krijgen, mislukt. De benoe
ming van Boon was al ruim voor de 
stemming in de raad "rond".

Vertrouwelijk

Er circuleren binnen de universiteit bergen papier 
met persoonlijke gevevens over leven en dood. 
Wie daar een beetje tuk op is, hoeft er niet veel 
moeite voor te doen om daar wat van te pakken te 
krijgen. Aan de regeltjes ligt het eigenlijk niet, 
wel aan de slordigheid van de mensen die het 
papier niet meer nodig hebben.

Studentenvoorzieningen

Vroeger wilde de universiteit de student niet als 
een buitenbeentje zien, waarvoor aparte 
voorzieningen nodig waren. Daar begint men van 
terug te komen. Terwijl de universteit de 
aantrekkelijkheid van de stad benadrukt, wordt 
de roep om aparte voorzieningen steeds luider.

Voor de laatste keer Stanley, een griezelig verhaal 
over AIDS bij het RK Studentenpastoraat en de 
juridische faculteit protesteert bij Amerikaanse 
zusterfaculteit tegen het bestaan van de doodstraf.

Saris dolf ook het onderspit in de 
stemming over de bemanning van 
de reorganisatiecommisie. Deze 
moet de reorganisatie van de in gro
te financiële moeilijkheden verke
rende faculteit voorbereiden en be
geleiden. Een bestuursvoorstel om 
daarin de hoogleraar in de gezond
heidsvoorlichting en -opvoeding. 
Gerjo Kok. te benoemen werd ge
steund door Saris maar strandde op 
grote tegenstand in de rest van de 
raad. Kok werd verweten niet ge
noeg oog te hebben voor de belan
gen van het onderwijs en het onder
wijssysteem. In plaats van Kok is 
vervolgens Frans Nijhuis, mede

werker bij medische psychologie, 
aangewezen als lid van de commis
sie, die onder voorzitterschap staat 
van de jurist prof. A. Tak.
Prof. Kok beschouwt zijn afwijzing 
als lid van de commissie als een mo
tie van wantrouwen. Om die reden 
heeft hij zich teruggetrokken uit 
zijn bestuurlijke functies in de fa
culteit. Kok was onder meer vice- 
voorzitter van de interfacultaire we
tenschapscommissie en voorzitter 
van de begeleidingscommissie ex
tramuraal onderzoek.

Wammes Bos
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JURISTEN PROTESTEREN BIJ AMERIKAANSE 
ZUSTERFACULTEIT TEGEN DOODSTRAF
De juridische faculteit van Stetson 
University in St. Petersburg, Flori
da heeft van haar zusterfaculteit in 
Maastricht een brief ontvangen 
waarin bezwaar wordt gemaakt te
gen de toepassing van de doodstraf 
in de Verenigde Staten. De brief is 
geschreven op verzoek van Amnes
ty International,in het kader van 
een internationale campagne tegen 
de doodstraf. De faculteitsraad 
heeft unaniem met de brief inge
stemd.
Volgens de faculteitsvoorzitter 
prof. mr. Th. van Boven heeft de 
raad geen enkele moeite gehad met 
de brief: ’’Integendeel, de actie van 
Amnesty wordt van harte onder
steund, omdat men vindt dat je op 
zo’n verzoek niet afhoudend kunt 
reageren. We hebben een faculteit 
die veel aandacht besteedt aan de 
rechten van de mens en goede con
tacten onderhoudt met een organi
satie als • Amnesty. Daarom is er 
weinig discussie over dat onderwerp 
geweest”. De keuze van Stetson 
University als geadresseerde is min 
of meer toevallig, zegt Van Boven: 
"Die keuze is voorgesteld door Am
nesty. Wij hebben nog nooit kon
takt met Stetson gehad, maar het is 
een universiteit die ligt in een staat 
waar het aantal doodstraffen hoog 
is en in een land dat zich altijd als 
voorbeeld stelt als het gaat om vrij
heid en mensenrechten”.
Onder verwijzing naar de Universe
le Verklaring van de Rechten van 
de Mens wordt de doodstraf in de 
brief afgewezen als een wrede en 
onmenselijke vorm van straffen, die 
ingaat tegen de huidige opvattingen 
in het recht, geen grotere afschrik
kende werking heeft dan andere 
straffen en die onherstelbaar is in 
geval van rechterlijke dwaling. Bo
vendien bevestigt de prakrijk van de 
doodstraf de discriminatie van be
paalde groepen in de samenleving 
als gevolg van ongelijke rechtsbij
stand aan bijvoorbeeld jongeren of 
geestelijk gehandicapten.

UITLEG OVER COLLEGEGELD
Het collegegeld voor de echte lang- 
studeerders gaat volgend jaar naar 
10.000 gulden. Dat blijkt uit een pu- 
blikatie in ’Uitleg’, een informatie
bulletin van het ministerie van on
derwijs en wetenschappen.
De publikatie, een toelichting op 
enkele van de maatregelen uit de 
onderwijsbegroting, maakt iets 
meer duidelijk over de plannen die 
minister Deetmaji met het college
geld en de studiefinanciering heeft. 
Bij de presentatie van zijn begro
ting op Prinjesdag kondigde de be
windsman aan dat hij die plannen in 
een afzonderlijk wetsontwerp zou 
uitwerken. Volgens woordvoerders 
van het ministerie is het wetsont
werp inmiddels gereed, maar moet 
het nog besproken worden in het 
kabinet. Zij weigeren in te gaan op 
vragen over de gevolgen voor deel
tijdstudenten en voor mensen die 
een studie volgen met een nominale 
duur langer dan vier jaar, bijvoor
beeld geneeskunde.
Blijkens de publikatie in ’Uitleg’ 
heeft Deetman in grote lijnen het 
volgende voor ogen. De minister 
wil studenten tijdens de eerste zes 
jaar van hun studie straks vijftien 
procent betalen van de kosten van 
het door hen gevolgde onderwijs. 
Dat komt neer op ongeveer 1.500

Voorzover Van Boven heeft kun
nen nagaan is de Maastrichtse juri
dische faculteit de enige in Neder
land die gevolg heeft gegeven aan 
de oproep van Amnesty Internatio
nal. Hoeveel buitenlandse facultei
ten een brief gestuurd hebben, is 
nog niet bekend. De Stetson Uni
versity Law School heeft tot nu toe 
niets van zich laten horen, "maar ik 
hoop wel dat er een reactie kom- 
t”,aldus Van Boven.

Jacques Herraets

gulden. In het zevende en achtste 
jaar wordt de ’eigen bijdrage’ dertig 
procent (3.000 gulden) en in het ne
gende en tiende jaar vijftig procent 
(5.000 gulden). Vanaf het elfde stu
diejaar betalen studenten de volle 
mep: 10.000 gulden.
Deetman wil het recht op studiefi
nanciering beperken tot een perio
de van zes jaar. Hij wil de inschrij
ving als extraneus afschaffen en de 
universiteiten zelf laten bepalen wat 
zij toehoorders in rekening bren
gen. Studenten die twee studies te
gelijk volgen, hoeven straks maar 
één keer te betalen.
De bewindsman wil de maatregelen 
volgend jaar al invoeren. Alleen 
studenten die een eerste fase heb
ben afgerond en inmiddels met een 
tweede bezig zijn, krijgen een jaar 
respijt. De universiteiten en hoge
scholen krijgen samen vijftien mil
joen gulden per jaar om studenten 
in individuele gevallen een jaar of 
meer verlenging te geven.

Remco Pols/UP

Stichting CIRC presenteert: spannende 
reizen naar de USSR! Revolutie-reis 1-7 
nov., Avantgarde-kunst 13-21 nov.
Beide naar Moskou, alles incl. voor nog 
geen 1000,-. Bel snel: 020-253528

Wie heeft er voor mij een etage te huur 
in Maastricht? Tot maximaal ƒ 600,-. 
Reacties na 18.00 u.. tel: 043-219764. 
vragen naar Yvonne.

Boeken te koop voor ƒ 1,- per stuk. 
Overtollige boeken van de 
universiteitsbibliotheek, vooral 
economie en geneeskunde, vrijdag 9 
oktober, 14.00 tot 16.00 u. in het 
Bonnefanten.

Te koop: peugeot 104, bwj '77. ƒ 650,-, 
tel: 043-215404

Gezocht voor Ravelijnhuisje: serieuze 
wat oudere medebewoonster per 1 
december '87. tel: 043-215404

STUDEREN STEEDS 
MINDER BELOOND
Vergeleken met lager geschoolde 
werknemers verdient de academi
cus relatief steeds minder. Ving hij 
of zij in 1979 gemiddeld nog 2,3 
keer het salaris van een ongeschool
de werknemer, in oktober 1985 was 
dit nog slechts het dubbele, wat 
neerkomt op zo'n 6000 gulden bru
to.

Een en ander blijkt uit een studie 
van het Centraal Bureau voor de 
Statistiek naar de lonen van werk
nemers met een verschillende oplei
ding. In het bedrijfsleven bleef de 
verhouding tussen ongeschoolden 
en academici tussen 1979 en 1985 
nagenoeg gelijk. De relatieve ver
slechtering van het inkomen van 
universitair geschoolden moet dan 
ook worden toegeschreven aan de 
kortingen bij de overheid, die de 
hoger geschoolden veel sterker trof
fen dan de lager opgeleiden (en be
taalden).

Omdat een groot deel van de hoger 
opgeleiden bij de overheid werkt 
heeft die ontwikkeling het gemid
delde salaris sterk neerwaarts beïn
vloed. Uit de CBS-studie blijkt dat 
tussen 1979 en 1985 de lonen van 
academici in het particulier be
drijfsleven met achttien procent 
toenamen, terwijl voor de overheid 
een daling van zes procent werd ge
noteerd. De lager opgeleiden gin
gen er in het bedrijfsleven 21 pro
cent op vooruit en bij de overheid 
nog altijd drie procent. Overigens 
blijken de netto-lonen van de amb
tenaren minder achtergebleven bij 
die in het bedrijfsleven dan de bru- 
to-lonen, hetgeen onder meer een 
gevolg is van de sterk gestegen so
ciale verzekeringspremies in de 
marktsector.

Bert Bakker/UP

Gezin in Eijsden zoekt student(e) die 
regelmatig hun twee kinderen (8 en 6 
jaar) kan opvangen. Het oudste kind is 
verstandelijk gehandicapt. Als 
tegenprestatie wordt gratis kost en 
inwoning aangeboden. Nadere 
informatie bij mevr. Etmans, 
Oppascentrale. tel. 043-474186.

Te koop: Volvo 340 GL automaat '83, 
vijfdeurs, grijs metall., 
radiocassetterecorder, f 11.750.- Inl.: 
M. de Krom, tel. 862141 of 04406-41569 
of Ellen de Krom, Nieuwenhof. 
studentenpostvak H.

Te koop in Ulestraten: gerenoveerde 
boerenwoning, van alle comfort 
voorzien. Living met open haard, 80 m3. 
C.V. Open eiken keuken, 2 terrassen, 
carport, 2 slaapkamers, 2 badkamers: 
ƒ 245.000.- k.k. Tel. inlichtingen: 
043-647401.

Medewerker FdEW (gezin: 4 personen) 
zoekt voor 1 november 1987 
woonruimte te huur in centrum 
Maastricht of nabije omgeving, (evt. 
tijdelijk). Maximale huur rond 
ƒ 1200,00. Tel. 043-888821/888845.

Te koop gevraagd ruime 
(half)vrijstaande woning met 3 à 4 
slaapkamers en (liefst grote) tuin in 
omgeving Maastricht. Prijs ca. ƒ 150.000 
à 200.000. Tel. 888361, b.g.g. 
04765-2694.

Geneeskundig verticaal mentorgroepje 
zoekt glazen flessen groter dan (of gelijk 
aan) 5 liter om wijn in te kunnen maken. 
Bel 620907.

Te koop aangeboden: matras en 
bijbehorende lattenbodem (200x140). 
Slechts 1 jaar gebruikt! Vraagprijs 
ƒ 250,00. Tel. 043-215404.

Universiteitstoneel. Medewerkers en 
studenten van de RL die willen 
toneelspelen, kunnen donderdag 8 okt. 
om 21.30 uur in de KOKO-kroeg 
kennismaken met de vijf regisseurs en 
de stukken die 'Alles is Drama' dit jaar 
te bieden heeft. Iedereen is welkom, 
KOKO-lidmaatschap en toneelervaring 
zijn geen vereisten.

Doe je 25 oktober a.s. ook (weer) mee 
aan de jaarlijkse biertapwedstrijd om de 
gouwe Pöl? Vooraf instructie en 
oefensessie. Ook voor niet-studenten. 
Mooie prijzen. Inschrijven voor 20 
oktober in cafe de Pöl, Tongersestraat 
19.

Waar luistert een politicus nou naar 
kiezers nâ de verkiezingen? In 
Maastricht. OTTO vertegenwoordigt 
studenten in de faculteitsraad FdG. Laat 
weten wat je ervan denkt: gebruik het 
opmerkingenboek in het Trefcentrum 
van Randwijck.

De commissie Complementaire 
Geneeskunst zoekt docent die lezing 
kan houden over het werk van Maturana 
(& Varela). Reacties: PROTAGORAS, 
lokatie Randwijck.

Achterban Avond van Protagoras: 21 
oktober, 20.(X) uur. zaal 200, 
Hoofdgebouw. Ook voor 
gedachtenwisseling over de vele 
aspecten van geneeskunde en 
gezondheid.

Vroenhoven-België. Prachtige 
studentenkamers in gerestaureerde 
boerderij, onmiddelijk beschikbaar, 
gelegen op 3 km van Universiteit 
Maastricht. Inl. Not. L. Barthels; Tel. 
09 32 12 453521.

Gezocht: enthousiaste zangers (m/v) 
voor nieuw koor. Repertoire: 
meerstemmige evergreens en 
close-harmony. Repetities: iedere 
vrijdagavond van 8 tot 10 op de 
muziekschool. Interesse: bel dan naar: 
Paul. tel. 251522 of Marieke tel. 436828.

Hoera, het fanaten weekend gaat door 
16-17-18 okt. 1987. zeilen op het 
Slotermeer. Zie sportinformatie.

Gezocht woonruimte in Maastricht 
(voor 2 personen), max. huurprijs 
ƒ 700.00 incl.. Bel 04750-23527.

Gemengd recreatief volleybalteam 
zoekt nog 2 enthousiaste 
spelers/speelsters. Wij trainen op 
maandagavond en doen mee aan de 
Nevobo-competitie. Voor informatie: 
Ellen Brevoort 254550 tst 26.

Observa,
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Te koop Zutendaal. Kapelveldstraat Ä 
Schitterend vrijstaand landhuis. Opp 
1300 nr aan rand bos. Indeling: grote L 
en living, inpandige garage, slaapkanis 
badkamer + toilet, eikenhouten 
keuken. Ie verd.: studio. 2 slaapkamer 
toilet en bergingen. Prachtige tuin, 
rondom terrassen en tuinhuis. Alles j 
dubbel glas. In perfecte staat. Prijs 
ƒ 250.000.- k.k. Inlichtingen tijdens | 
kantooruren 043-219005. vragen naar^j 
heer Durlinger.
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VERPLEGINGSWETENSCHAPPEN IN 
DEELTIJD ALLEEN IN MAASTRICHT

De vakgroep Verplegingswetenschappen krijgt vijf jaar lang de kans om te bewijzen dat 
er in ons land behoefte bestaat aan een deeltijdse opleiding in de 
Verplegingswetenschap. Het plan om met de hulp van de Open Universiteit de 
opleiding over diverse centra in het land te spreiden is afgekeurd: de studenten kunnen 
alleen in Maastricht terecht.

Inmiddels zijn al 86 studenten aan 
de opleiding begonnen. De studie is 
speciaal bestemd voor verpleegkun
digen die een HBOV-studie achter 
de rug hebben en die vanwege hun 
M/erk niet een voltijdse studie kun
nen volgen. Zij komen om de twee 
weken een zaterdag naar Maas
zicht, tot zelfs uit Sneek toe. Ver
der worden in de zomer korte full
time cursussen verzorgd. De mini
male studieduur is vier jaar.
De universiteit had aanvankelijk 
een voorstel uitgewerkt om de op
leiding, die door geen enkele ande
re instelling verzorgd wordt, over 
diverse plaatsen in het land te sprei
den. Daarvoor was al de medewer
king verkregen van de Open Uni- 
versiteit, die bereid was ruimte te 
verhuren in enkele studiecentra. 
Minister Deetman heeft al tijdens 

Student als kraakwacht?

GEMEENTE MOET LEGE 
WONINGEN VORDEREN

De leegstandsverordening moet door de gemeente 
eindelijk serieus worden aangepakt. Met die 
conclusie eindigde woensdagavond een 
thema-bijeenkomst over de 
huisvestingsproblematiek onder studenten. De 
avond was georganiseerd door het politiek caf e 
van de NSEM-fractie.

stellingen discus-

het overleg met het Maastrichtse 
college van bestuur in juni laten we
ten dat hij daaraan geen medewer
king zou verlenen. Slimme universi- 
teiten hebben in het verleden al va
ker geprobeerd om dependances in 
andere steden te vestigen, maar de 
minister heeft daar steeds een stok
je voor gestoken.
Het ziet ernaar uit dat de Maas
trichtse opleiding in de Verple
gingswetenschappen voorlopig een 
Nederlands unicum blijft. In de 
brief waarin hij goedkeuring ver
leent aan de deeltijdse opleiding, 
schrijft minister Deetman dat hij de 
spreiding weliswaar niet kan goed
keuren, maar dat de universiteit wel 
moet blijven streven naar samen
werking met het hoger beroepson
derwijs en andere universiteiten.
Deetman wijst erop dat hij "terug

de toenmalige politieke samenstel
ling van de raad; een meerderheid 
zag kraken niet zitten. Met de ver
andering van politieke kleur is de 
anti-kraakverordening dus overbo
dig geworden."

Toch werd door de aanwezigen kra
ken niet echt als een serieuze oplos
sing van de huisvestingsproblema
tiek gezien. Hans Wenting, de se
cretaris van de SSHM, dacht dat 
kraken bepaald niet bevorderlijk 
zou zijn voor de studierust. Hij zag 
meer mogelijkheden in een serieuze 
aanpak van de leegstandsverorde
ning door de gemeente Maastricht. 
Die verordening komt erop neer dat 
de eigenaar van een leegstaand 
pand binnen drie maanden moet 
aangeven welke bestemming het 
pand krijgt. Bij onnodig lange leeg
stand kan het betreffende pand dan 

houdend” staat tegenover een 
Utrechtse aanvraag voor een uni
versitaire studie Verpleegkunde, 
omdat die een doublure zou kunnen 
betekenen van de Maastrichtse op
leiding. Daarop hebben Utrecht en 
Maastricht zich bereid verklaard 
met elkaar te overleggen hoe zij 
doublures kunnen vermijden. Of 
Utrecht daarmee gerust kan zijn 
over de afloop, is zeer de vraag. In 
het pas verschenen ontwerp van het 
Hoger Onderwijs en Onderzoek 
Plan (HOOP) schrijft de minister 
immers dat er "vraagtekens gezet 
kunnen worden bij de noodzaak 
van een wetenschappelijke oplei
ding verpleegkunde"

Jacques Herraets

zelfs gevorderd worden voor wo
ningbouw.
Vertegenwoordigers van de ge
meente staan echter niet te springen 
om deze slapende regeling nieuw le
ven in te blazen. Wethouder We
vers van Ruimtelijke Ordening, 
Stadsvernieuwing en Woningbouw 
argumenteerde dat er helemaal niet 
zoveel panden leeg staan in Maas
tricht, dat lege panden toch niet 
worden aangemeld en dat het de ge
meente teveel energie en mens
kracht kost om de leegstandsveror
dening effectief uit te voeren. "Het 
is al eens geprobeerd en niet ge
lukt”, aldus de wethouder.

De aanwezigen lieten er in ieder ge
val geen twijfel over bestaan dat 
Maastricht nu al met een gigantisch 
huisvestingsprobleem kampt, niet 
alleen voor de categorie studenten, 
maar ook voor andere bijzondere 
groepen als bejaarden, gehandicap
ten of vluchtelingen. De afbouw 
van het sociale woningbouwbeleid 
heeft volgens wethouder Wevers 
"desastreuze gevolgen”. Dit jaar 
bedraagt het contignent sociale wo
ningbouw (waaruit onder andere de 
studentenhuisvesting gerealiseerd 
wordt) nog 318 eenheden. In ’88 
wordt dit teruggebracht naar 160. 
Bovendien mogen deze woningen 
niet meer gebouwd worden met 
rijksgeld, maar moet men beleggers 
vinden op de kapitaalmarkt. Dit zal 
volgens de wethouder een ongun
stig effect hebben op de huuront- 
wikkeling: de woonruimte wordt 
dus duurder.
Onderzoek heeft aangetoond dat er 
voor studenten tot 1990 in het gun
stigste geval 200 eenheden per jaar 
bij moeten komen en in het ongun
stigste geval 420. Volgens planning

GELEERD IN 
MAASTRICHT...
Paginabreed werd het de abituriënten van 1988 vorige 
week vanuit de dagbladen al toegeroepen: in 
Maastricht kun je behalve geneeskunde, 
gezondheidswetenschappen, economie of 
rechts-geleerdheid óök nog leren wat goed voor je is, 
wat sfeer is, wat leven is en hoe mooi Nederland is. Het 
laatste wordt geïllustreerd door een foto van een 
jongeling die, gezeten op een helling in de lommer van 
een abusievelijk niet gerooide hoogstam-fruitboom, 
uitblikt over een dal. Wie sjoen us Limburg is...
Het zou voor de aankomende student te Maastricht een 
staaltje valse voorlichting zijn als met dit idyllische 
plaatje gesuggereerd werd dat je vanuit Maastricht de 
Sint Pietersberg maar behoeft op te wandelen om je 
geestelijk aan zulk natuurschoon te kunnen laven.
Moet men daar heden ten dage het gezoem en geknaag 
van de ENCI al voor lief nemen, als de Gemeente 
Maastricht haar zin krijgt komt daar binnen een paar 
jaar het gegrom van af en aan rijdende vuiniswagens 
bij. Want de Gemeente Maastricht zit met een 
probleempje. Omdat ze de beurs heeft leeggeschud om 
op Randwyck de Lelijkste Veehal van Nederland te 
bouwen moet ze nu zien voor een grijpstuiver van haar 
vuilnis af zien te komen. Het provinciale vuilstort in 
Schinnen valt daardoor als een té dure oplossing af. 
Maar een stad die vooruit denkt graaft een gat voor de 
toekomst. Gelukkig was de ENCI zo vriendelijk om in 
de afgelopen decennia die klus voor Maastricht te 
klaren door de Sint Pietersberg grondig uit te hollen. 
Eureka! Wie kan Maastricht een geschiktere, laat staan 
goedkopere vuilstortplaats wijzen? In Drente maakt de 
VAM toch zelfs vruchtbare kompost uit stadsvuil, dus 
waarom zou de Sint Pietersberg daar niet van 
opknappen? Dat het elders, zoals in Berg en Terblijt, 
soms een beetje fout ging door illegale stort van 
chemisch afval mag toch zeker geen argument zijn om 
in Maastricht voor het afvlakken van de steile hellingen 
van de ENCI-groeve niet wat huisvuil te gebruiken* * **?

5an de hand van stellingen discus
sieerde een deskundig forum over 
de huisvestingssituatie van Maas
trichtse studenten. Marike Laning, 
studente en voorzitter van de Com
missie Studentenvoorzieningen, 
stelde dat de geldende anti-kraak- 
verordening speculatie in de hand
*erkt en zorgt voor onnodige stil
stand. Kraken kan een signalerings
functie hebben en bovendien kan 
aet voor studenten lucratief zijn om 
als kraakwacht ingezet te worden, 
aldus Laning.
**aar voorstel werd door de voorzit- 
Zr van de bouwvereniging Beter 
Wonen, Ton Hameleers, met een 
tegen voorstel beantwoord.
Studenten moeten maar gaan kra- 

. en als ze de anti-kraakverordening 
’n de APV (Algemene Politie Ver- 
°rdening) ter discussie willen stel- 
en. Dat artikel is er gekomen door

”In Maastricht is alles anders. (...) Naast een andere 
manier van studeren leer je ook een andere, zuidelijke 
manier van leven kennen" lalt de wervingsadvertentie 
voor de RL ongeremd verder. Zo hebben dertien jaar 
education permanente in Maastricht mij geleerd dat het 
milieu hier op de één-na-laatste plaats komt omdat de 
zorg om beschermd landschap, zoals de Sint 
Pietersberg, steevast op de laatste plaats staat. Als in de 
gemeenteraad nóch de rooien, nóch de blauwen, nóch 
het kleurloze derde wiel aan de wagen ervoor 
terugdeinzen om de heuvel die in 1914 door E. Heimans 
nog beschreven werd als "die mooiste belvedère van 
Limburg" anno 1987 tot een vuilnisstort te degraderen, 
dan wordt het hoog tijd dat ook in Maastricht De 
Groenen de politieke arena betreden.

Gerard Majoor

zullen er per jaar echter slechts zo’n 
130 eenheden gebouwd worden en 
die moeten dan verdeeld worden 
over alle groepen die in aanmerking 
komen voor sociale woningbouw. 
Een somber toekomstbeeld dus, 
maar volgens de voorzitter Corne
lissen van de Samenwerkende 
Bouwverenigingen is het woningte
kort nu al rampzalig:
’’Maastricht hoort tot het rampge
bied met betrekking tot de woning
bouw. Er is een wanverhouding tus
sen wat nodig is en wat tot de moge
lijkheden behoort. De verschillen
de groeperingen worden tegen el
kaar uitgespeeld. Er wordt letterlijk 
geknokt tegen de schaarste. Dat is 
geen kwestie van 1990 en zullen 
maar van nu en zijn.”
Het buskruit werd door het forum 
niet uitgevonden. Maar het pro
bleem wordt wel steeds serieuzer 
genomen. Momenteel functioneer 
er een werkgroep met vertegen
woordigers van gemeente, universi
teit en woningbouwverenigingen, 
die onderzoekt welke mogelijkhe
den er nog zijn om tegen een rede
lijke kostprijs te bouwen. Een licht
puntje had de wethouder alvast te 
bieden. Er is momenteel overleg 
gaande over drie projecten in de 
premie-huursector (ongeveer 150 
studentenkamers in Randwijck, St. 
Maartenspoort en de Antonius- 
laan), waarbij het schilderspen- 

sioenfonds als belegger optreedt. 
Over de vorm die dit project zal 
aannemen moet nog gediscussieerd 
worden. Een mogelijkheid houdt in 
dat de woningen eigendom blijven 
van de subsidiegever, maar geëx
ploiteerd worden door gemeente of 
woningbouwverenigingen. In dat 
geval wil het schilderspensioen- 
fonds echter een garantiestelling 
voor de huur, want de student 
wordt gezien als een onbetrouwbare 
huurder. In een andere constructie 
zou de woningbouwvereniging met 
subsidie van het pensioenfonds zelf 
bouwen en dus eigenaar worden 
van de woningen. Het pensioen
fonds ontvangt dan een vaste rente.
Dergelijke projecten zijn in de toe
komst wellicht vaker te realiseren. 
Wel constateerden de aanwezigen 
dat de kale huur van zulke wonin
gen altijd een paar tientjes hoger 
uitvalt dan in de sociale sector. 
Voor studenten bedraagt de huur 
meestal toch al een onevenredig 
hoog percentage van het inkomen 
en elk extra tientje is een zware 
aanslag op het krappe budget. Maar 
als de gemeente de grond goedko
per ter beschikking stelt, ligt hier 
weldegelijk een concrete mogelijk
heid, aldus de forumleden.

Emely Nobis



BLADEREN

Door Bart Brouwers.

Propaganda
"Een universiteit moet het niet in 
propaganda gaan zoeken; als ieder
een dit gaat doen, krijg je een zinlo
ze verspilling van geld", aldus de 
Eindhovense doctorandus Henk ter 
Heege. Hij bedoelde er met name 
de uitgebreide reclamecampagne 
van de RL mee, die volgens Ter 
Heege niet veel navolging heeft ge
kregen. Over de rol van bijdragen 
van ex-studenten binnen het univer- 
siteitsbudget, in de Verenigde Sta
ten een normaal verschijnsel, is Ter 
Heege somber. "Dat is in Europa 
onmogelijk. Ik zie in Nederland nog 
nergens een Freddie Heineken-bi- 
bliotheek. Daarvoor verschilt de 
mentaliteit te zeer met die van een 
Amerikaan."
(Cursor)

Verzorging
Prof. dr. Piet Thoenes was van 1968 
tot drie jaar geleden hoogleraar so
ciologie in Utrecht, toen hij in de 
VUT ging. De periode van ’Nieuwe 
Vrijheid’ wordt dezer dagen gewij
zigd in die der ’Nieuwste Vrijheid’, 
nu het emeritaat officieel is gewor
den. Thoenes is de uitvinder van de 
term 'Verzorgingsstaat’, die voor 
het eerst werd gebruikt in zijn 
proefschrift 'De elite van de verzor
gingsstaat’. Thoenes: "Gek genoeg 
bleef men tot tien jaar terug hard
nekkig welvaartsstaat zeggen". De 
emeritus is nu in de leeftijd van de 
jonge oudere terecht gekomen. 
’’Dat is een interessante kwestie. Al 
die dynamische mannen die plotse
ling thuiskomen. Boordevol ener
gie. Het is maar afwachten hoe dat 
allemaal uit gaat pakken tussen de 
echtelieden. ” Thoenes kijkt niet 
met al te veel jalouzie naar zijn jon
gere collega’s. "Om aan geld te ko
men moeten ze tegenwoordig de 
stomste onderzoekjes doen. Vroe
ger kon je tenminste nog wel eens 
nee zeggen. Ik heb een echte 
voyeursmentaliteit. Ik lever com
mentaar bij gebeurtenissen zonder 
daar verder verantwoordelijk voor 
te zijn.”
(NRC Handelsblad)

Rode Burcht
Herman Wigbold, eens redacteur 
bij de actualiteitenrubriek Achter 
het Nieuws en later hoofdredacteur 
bij 'Rode Burcht’ Het Vrije Volk, 
is tegenwoordig voorlichter van de 
Technische Universiteit Delft. Een 
grote verandering? "Onzin, die wa
terscheiding tussen journalisten en 
voorlichters bestaat helemaal niet. 
Met kundigheid of ethiek heeft het 
in elk geval helemaal niets te ma
ken.” Waar Wigbold wel enorm aan 
heeft moeten wennen is het 'gede
mocratiseerde proces’. "Het lijkt 
hier wel wat op de PvdA.'waar 
iedereen gehoord wil worden. Ik 
denk wel eens: de besluitvorming 
zou erop vooruitgaan als meer orga
nen eens zouden zeggen: hierover 
praten wij niet mee, dat laten we 
aan anderen over. Maar die bereid
heid is er niet." De drang naar ver
betering van het Delftse imago is tot 
op heden niet zo succesvol geweest, 
het resultaat lijkt zelfs wel het te
gendeel van de doelstelling. Het 
heeft niet veel zin er continu aan 
herinnerd te worden dat je zit opge

scheept met een ’’afbrokkelend 
imago”. Wigbold: ”De eerste reflex 
in Delft op verbeteringsvoorstellen 
is altijd ’dat slaat niet op mij’. Zo
lang men blijft denken dat alleen 
met de anderen iets mis is, slaat wat 
je aan verbetering voorstelt gewoon 
niet aan. Wanneer de Maastrichtse 
universiteit de boer op gaat met de 
pakkende slogan ’Made in Maas
tricht’ en dat levert iets op, dan 
neem ik aan dat het bijbehorende 
gevoel aan die universiteit ook echt 
leeft. Het wordt door de mensen ge
dragen." 
(Delta)

Therapie
De medische faculteit van de Vrije 
Universiteit (Amsterdam) heeft be
sloten toch maar geen verbintenis 
aan te gaan met het Amerikaanse 
bedrijf Biotherapeutics. Dat bedrijf 
wil met stoffen die van kankerpa
tiënten afkomstig zijn geneesmid
delen ontwikkelen voor een op de 
patiënt afgestemde kankertherapie. 
Vooral in de beginfase van het on
derzoek zou veel medewerking van 
de universiteit verwacht worden.

Stanley III 

Het verzamelen van antiquarische boeken leidt zo nu en 
dan tot een opmerkelijk resultaat. Zo leverde het Ger
ben Hellinga, niet de schrijver van toneelstukken en de
tectives, wel psychiater bij de RIAGG in Bergen op 
Zoom, de basis voor zijn dissertatie "Henry Morton 
Stanley - Een individual-psycholgische interpretatie", 
waarmee hij op 20 juni 1978 in Leiden zijn doctorstitel 
verwierf. Zijn belangstelling voor de ontdekking van 
Oost Afrika was gewekt na het lezen van Alan Moore
head's "The White Nile" en een reis van een paar 
maanden door het gebied. Hellinga ging alles wat daar
mee te maken heeft, verzamelen. Hij raakte bijzonder 
geboeid door de persoonlijkheid van Stanley en ge
bruikte hem als uitgangspunt voor zijn dissertatie.
Hellinga heeft van Stanley een "psychografie" ge
maakt, hem psychologisch "geplaatst". Eén aantal on
begrepen en ogenschijnlijk inconsequente gedragingen 
van Stanley blijken heel goed verklaarbaar vanuit die 
psychografie. vindt Hellinga. Als wetenschappelijk re
ferentiekader gebruikt de doctor in spe de theorieen 
van Alfred Adler, een psycho-analyticus die in de jaren 
twintig een nieuwe school in het psychiatrisch denken 
ontwikkelde: de ïndividual-psychologie. Het zou hier te 
ver voeren de wetenschappelijke inhoud van de disser
tatie te wegen. In onze Stanley-reeks gaat het daar ook 
niet om. Wie echter een vollediger beeld wil krijgen van 
de journalist-ontdekkingsreiziger, moet beslist probe
ren dit promotieboekje te lezen. Mijn vooringenomen
heid tegen dissertaties in het algemeen en psychologie 
in het bijzonder is in dit geval verdwenen en ik heb Hel- 
linga’s verhaal met rode oren gelezen. De 260 bladzij
den (inclusief de gebruikelijke samenvattingen en lite
ratuurlijst) zijn fijn bedrukt en bevatten leuke, span
nende en opzienbarende gegevens over de mens Stan
ley. Hier en daar verluchtigt een plaatje of een kaart 
van het ontdekkingsgebied het geheel.
De dissertatie kwam bij mij terecht via drs. F.W. Vree- 
ling, neuroloog bij het Academisch Ziekenhuis. Ook 
hij is geboeid geraakt door het fenomeen Stanley en 
heeft destijds de promovendus Hellinga een boek van 
A.J. Mounteney Jephson over diens gevangenschap in 
Equatoria toegespeeld. Als dank voor deze dienst

De samenwerking is vooral op me- 
disch-ethische gronden afgeblazen. 
De medische faculteit en het VU- 
ziekenhuis zouden nog niet toe zijn 
aan dergelijke grootscheepse derde 
geldstroom-activiteiten. Men vroeg 
zich bovendien af of het wel juist is 
om te verdienen aan kankerthera- 
pieën die nog niet eens hun bestaan 
bewezen hebben.
(Ad Valvas)

Smoes
Altijd maar studeren lukt waar
schijnlijk geen mens. Aan de ande
re kant kun je ook niet te weinig 
aandacht aan je studie besteden, 
simpelweg omdat je dan je tenta
mens niet haalt. Iedereen weet dat, 
maar iedereen heeft ook wel eens 
geen zin. Dan is er een smoes nodig, 
al is het alleen maar om je eigen ge
weten te sussen. Modulair, het blad 
van de Open Universiteit, verza
melt dit jaar de smoezen van de 
eigen studenten. Zoals die van de 
studente, die op geregelde momen
ten zich haar plicht als huisvrouw 
herinnert. ”Ik ’ontdek' dan opeens 
dat de ramen wel erg vuil zijn en 
geen dag langer op een natte spons 
kunnen wachten. Werkt erg ont
spannend bovendien. En zo kan ik 
ook nog een keer planten verpot
ten, de vloerbedekking schoonma
ken, gordijnen wassen, de tuin een 
beurt geven'enzovoort. Keuze ge
noeg. En wat mijn studie betreft: 
vaak gaat het zo lekker dat ik ge
makkelijk een uur langer studeer, 
dus achter raken doe ik toch niet.”

Weer zo’n bekende smoes. 
(Modulair)

rode oren

Observant
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STUDENTEN SCHRIJVEN KAMERLEDEN
Sinds begin dit jaar ontving de vaste 
kamercommissie voor onderwijs en 
wetenschappen 122 brieven over de 
problemen bij de studiefinancie
ring. Dat is ongeveer 10 procent van 
alle brieven die bij de commissie 
binnenkwamen.
Dat blijkt uit een overzicht, dat 
door drs. Frans van Dijk, stafmede
werker bij de commissie, werd ge
maakt. Alle brieven zijn inmiddels 
beantwoord. Uit Van Dijks analyse 
blijken "verreweg de meeste" van 
de aangemelde knelpunten voort te 
komen uit echtscheiding. Of het nu 
is door onwillige vaders, gekelderde 
bijstanduitkeringen, vergeefse be
roepen op de hardheidsclausule of 
ontoereikende alimentaties, ge
scheiden vrouwen ondervinden de 
meeste problemen met het beurzen
stelsel. Die problemen zijn soms zo 
ernstig, dat "studeren voor betrok
kenen vrijwel onmogelijk dreigt te 
worden”, schrijft Van Dijk.
Op de tweede plaats komen de gro
te gezinnen, die vroeger veel meer 
kregen aan kinderbijslag dan wat zij 
nu ontvangen als basisbeurs. Voorts 
wordt in de brieven ook geregeld 
gewezen op het feit, dat de beurs 
voorbij de helft van de maand bin
nenkomt, terwijl de huur al op de 
eerste betaald moet zijn. Soortge
lijk en ook veelgenoemd is het pro
bleem dat het collegegeld in augus
tus moet worden betaald, terwijl 
het pas later in de beurs terugkomt. 
Vooral de laatste maanden gaan de 
meeste brieven over de falende uit
voering: Groningen geeft geen ant
woord en is onbereikbaar, waarna 
men zich maar tot de kamer wendt. 
Van Dijk spreekt van gevallen 

waarin een "schier eindeloze brief
wisseling” met de CDS is ontstaan. 
’’Alle bovenstaande problemen lei
den tot acute financiële moeilijkhe
den”, schrijft Van Dijk. In veel ge
vallen wordt uit de brieven duide
lijk dat het nog lang uitblijven van 
verbeteringen in de wet of in het 
functioneren van de Centrale Di
rectie Studiefinanciering zal leiden 
tot gedwongen staken van de stu
die. "Een enkeling heeft U al ge
meld dit besluit al genomen te heb
ben en een bijstandsuitkering te 
hebben aangevraagd”, zo besluit 
Van Dijk zijn studie voor de kamer
commissie.
Volgens kamerlid dr. A. Lansink 
(CDA) komt uit de aan hem per
soonlijk gerichte brieven hetzelfde 
beeld naar voren; gescheiden men
sen, grote gezinnen en kinderen, 
die in het buitenland studeren 
maakten het overgrote deel uit van 
de circa 200 brieven die bij Lansink 
zelf of bij de CDA-fractie zijn bin
nengekomen. Lansink noemt de ge
vallen zo divers dat een standaard
brief - een vaak gebruikte methode 
wanneer veel brieven over hetzelfde 
onderwerp binnenkomen - geen 
uitkomst biedt. Iedereen moet een 
persoonlijk antwoord krijgen, wat 
Lansink en het CDA-ombudsbu- 
reau handenvol werk kost. In enke
le "zeer ernstige gevallen" heeft 
Lansink zelf geprobeerd bij de CDS 
in Groningen iets te bereiken ten 
gunste van de briefschrijvers. 
"Meestal lukt dat ook wel”, aldus 
Lansink.

Bert Bakker/UP

Privacy
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stuurde de jonge doctor hem een exemplaar van het 
proefschrift.
Die Mounteney Jephson speelt een rol bij de opsporing 
en ontzetting van Emin Pacha. Hij was een rijke jonge
man die uit zucht naar avontuur samen met Stanley en 
nog drie blanken en 389 negers dwars door het regen
woud trok naar de provincie waar het de Pacha moeilijk 
gemaakt werd door opstandelingen. Een poging om de 
troepen van Emin te bewegen, samen met hem Equato
ria te verlaten, leidde tot een opstand, die Emin en 
Jephson bijna het leven kostte. Jephson vertrouwede 
zijn ervaringen toe aan een dagboek.

De Pacha-expeditie heeft heel wat stof doen opwaaien. 
Aanvankelijk kreeg Stanley alle lof. die hij jarenlang - 
naar zijn mening onterecht - ontbeerd had. Al gauw 
bleek uit dagboekpublicaties van mede-avonturiers. dat 
Stanley heel wat fouten gemaakt had. zowel tijdens de 
tocht als bij de voorbereiding ervan. Fouten, die hon
derden mensenlevens hadden gekost en die het gevolg 
waren van Stanley’s "neurotisch gedrag". -

Hellinga wijdt er een flinke paragraaf aan. omdat juist 
bij deze expeditie veel van Stanley’s karakter bloot 
kwam: "Behoefte aan bewondering en sociale aanvaar
ding, die diende om een intens minderwaardigheidsge
voel te overcompenseren. Een neurotische behoefte, 
die nooit voldoende bevredigd kan worden."
In de geschiedenisboekjes wordt deze kant van de grote 
ontdekkingsreiziger altijd verzwegen. Misschien zijn we 
net als Stanley: ontken je fouten, dan zijn ze er niet ge
weest.

Lucia Geurts

Henry Morton Stanley, een individual-psychologische 
interpretatie' door Gerben Hellinga; proefschrift uitgege
ven bij huisdrukkerij psycho-therapeutisch centrum "De 
Viersprong". Halsteren 1978.
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Privacybescherming lang niet waterdicht

PATIËNTENGEGEVENS BIJ BAKKEN TE 
KRIK,EN

Een universiteit of ziekenhuis produceert dagelijks duizenden letters en getallen, die 
nodig lijken om de organisatie, de patiëntenzorg, het onderwijs en het onderzoek goed 
te laten functioneren: memoranda, vergaderstukken, onderzoeksresultaten, 
onderwijsmateriaal, gegevens over patiënten, studenten en medewerkers... Veel 
zaken, die toevertrouwd worden aan het papier zijn niet bestemd voor de 
openbaarheid. Vooral als het gaat om informatie over mensen, is voorzichtigheid 
geboden. Hoe gaan we daarmee om? Zijn er regels, die de "privacy" beschermen of 
hangt het af van de willekeurige verantwoordelijkheid van iedereen?
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aanleiding om eens te gaan snuf- 
e'en rondom de prullenbak was de 

raadselachtige vondst van een sta- 
papieren met patientengege- 

Lens, twee weken geleden in het 
(biomedisch Centrum. De "dader”, 
a.rs- A.van den Boogaard, Univer- 
^tair Hoofddocent bij Medische 
Microbiologie, hçeft zich inmiddels 

têerneld. Hij was destijds betrokken 
ib|j een onderzoek naar darmlavage, 
daarvoor de gegevens dienden, 
folgens zijn zeggen lag de stapel 
‘ormulieren plotsklaps op zijn bu- 
reau. Omdat ze niet meer relevant 
'''aren, heeft hij ze in een gele pa- 
P’erbak gegooid, in de veronder- 
stelling dat ze vernietigd zouden 
"orden. Want: "Inderdaad, nie
mand had iets met die informatie te

het
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Jpaken". Merkwaardig genoeg is de 
°ewUste prullenbak vervolgens ’’ge
stolen”, nadat de papieren eruit wa- 
r^n gehaald en op de grond gelegd, 
aldus de onderzoeker. Hij erkende, 

pat hij zorgvuldiger met de papie- 
/en had moeten omspringen, maar 
z° n snode diefstal had" hij niet 
porzien. Wie de formulieren op 
Z1Jn bureau heeft gedeponeerd en 
"aar ze nu, zes jaar na het onder- 
°ek, vandaan zijn gekomen, blijft 
len raadsel.

dangrijker dan het oplossen van 
d mysterie, is de vraag hoe een 
ergelijk voorval voorkomen kan 
orden. Klaarblijkelijk kan men 
let zonder meer uitgaan van eigen 
erantwoordelij kheid van mensen. 

Informatiestromen moeten gekana- 
,Seerd worden in een waterdicht 
^Steern. Vooral daar waar gege- 
,ens naar buiten gaan (via prullen- 
ak of voor gebruik door anderen) 
pden de meeste lekken op en is 
tenge regelgeving noodzakelijk.
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speciale papierbakken zijn 
jachtig uit het oogpunt van recyc- 
'ng- Iedere avond worden ze door 
e schoonmaakdienst geleegd in 

p°te afgesloten containers, die op 
^schillende plaatsen op de terrei- 

s,en staan. Ze zijn hermetisch afge- 
i °ten en worden regelmatig opge
aaid door een papierverwerkings- 
d°riek. Daar wordt de inhoud ver- 
p’Pperd en fijngemalen, om ver- 
plgens weer opnieuw gebruikt te 
°rden bij de productie van nieuw 

^?P<er. De afvalbakken zelf zijn 
let afgesloten. Iedereen kan erin 

Pielen, de inhoud kan op een 
p.rkeerde plaats terecht komen.
'Voorbeeld doordat papieren weg- 

(l^aien bij het leegmaken. Boven- 
etl komt het nogal eens voor, dat

Frédérique van Engelshoven, secretaresse van het rectoraat, voedt de 
enige papierversnipperaar die de universiteit rijk is (foto Paul Mellaart)

de bakken vol zijn, zodat het papier 
niet in maar naast de bak gelegd 
wordt. Een eigen papierversnippe
raar lijkt op zijn plaats. Binnen de 
universiteit is er eentje. Fijn maar 
klein: hooguit vijf velletjes papier 
tegelijk en dan nog opgevouwen 
kan het apparaat verstouwen. Me
vrouw A. Lippinkhof, secretaresse 
van de Rector Magnificus en het 
College van Bestuur, maakt er re
gelmatig gebruik van om geheime 
stukken te vernietigen. Een enkele 
keer komt de vraag naar de papier
versnipperaar vanuit andere afde
lingen terecht bij de dienst Civiele 
Zaken. Maar de meeste papieren 
verdwijnen ongeschonden de pa
pierbakken in.
Het ziekenhuis beschikt over een 
grotere versnipperaar. voor het ver
nietigen van bijvoorbeeld kopieën 
met patiëntengegevens of directie- 
papieren. Toch zoekt men daar 
naar een beter vernietigings-sys- 
teem, zodat de open papierbak kan 
verdwijnen.

Afsluiten

Steeds vaker wordt informatie ver
werkt en opgeslagen in de compu
ter. Resultaten van onderzoek, 
adressenbestanden. voortgangs
toetsen. financiële administratie: 
het staat allemaal op harde of zach
te schijfjes. Dat ook die niet veilig 
zijn voor nieuwsgierige aagjes, is 
aangetoond door jonge onderzoe
kers van de Technische Universiteit 
in Delft. Inbreken in computers is 
voor een specialist een koud kunst

je. De technologie heeft daarvoor 
nog geen afdoende oplossing ge
vonden. De meeste computers die 
binnen de instelling gebruikt wor
den zijn vrij eenvoudig te bedienen. 
Men hoeft geen specialist te zijn om 
het apparaat op te starten en de in
formatie op het scherm te toveren. 
De universiteitsgebouwen zijn vrij 
toegankelijk en niemand vraagt: 
"Waar gaat dat naartoe? Wat zoekt 
U hier?” Vandaar ook het grote 
aantal diefstallen (zelfs van papier
bakken!). Door schade en schande 
wijs geworden, zijn alle deuren nu 
voorzien van anti-inbraaksloten en 
het aantal sleutels per afdeling is be
perkt. Toch staan onbemande ka
mers nog vaak uitnodigend open. 
Nu is de meeste informatie niet echt 
interessant voor snuffelaars. Wat 
wel leuk is om te weten, zijn bij
voorbeeld toetsvragen. De Dienst 
Informatieverwerking (DIV) in het 
BMC heeft die - en nog veel andere 
niet-openbare gegevens - opgesla
gen in de computer. Hoe veilig zijn 
ze daar?
Mevrouw T.Gies, medewerkster op 
de ponskamer: "De ruimte hier is 
altijd hermetisch afgesloten en alle 
papieren en ponskaarten liggen 
achter slot en grendel. Zelfs als we 
even naar het toilet gaan, gaat de 
boel op slot. Men brengt hier gege
vens in code, die dan op ponskaar
ten worden gezet. Uit zo’n pons
kaart kan niemand wijs. Als de ge
gevens verwerkt zijn, geven wij een 
seintje en worden alle papieren op
gehaald. Ze blijven hier vrijwel 
nooit langer dan een week liggen.” 
De DIV beschikt over drie grote 

computers met printers, die vrijwel 
de hele dag door papieren informa
tie uitbraken. Twee zijn beschik
baar voor iedere gebruiker. De der
de staat in een aparte, afgesloten 
ruimte, waartoe alleen de operators 
van de DIV toegang hebben. De in
formatie die daar verwerkt wordt, 
bevat geheime, ook persoonlijke, 
gegevens. De DIV beschikt zelf niet 
over een versnipperaar om de "uit
draaien” te vernietigen. De prints 
worden verzameld in een bak, tot
dat de gebruiker ze komt ophalen. 
Verkeerde, dubbele of niet opge
haalde prints worden bewaard en 
twee tot drie keer per jaar naar de 
papierhandel gebracht. "We bren
gen ze persoonlijk en blijven kijken 
tot alles vernietigd is.”

Toestemming

Een belangrijk knelpunt bij het ge
bruik van gegevens over personen, 
is de anonimiteit. Als de in het 
BMC gevonden formulieren naam
loos waren geweest, zou de slordig
heid minder pijnlijk zijn. Zoals wij 
vorige week meldden, zijn er, naar 
aanleiding van eerdere incidenten, 
door het ziekenhuis maatregelen 
genomen om onzorgvuldigheid zo
veel mogelijk te beperken: alleen 
artsen en arts-assistenten kunnen 
patiëntengegevens in beperkte hoe
veelheid gebruiken voor weten
schappelijk onderzoek; zowel de 
verantwoordelijke arts als de on
derzoeker moeten tekenen voor te
ruggaaf aan het medisch archief. 
Bovendien worden op gegevens, die 
naar buiten gaan, geen namen ver
meld, hooguit initialen. Tot nu toe 
maakt het Academisch Ziekenhuis 
geen gebruik van het systeem om 
gegevens alleen onder codenummer 
te verstrekken, zoals dat bij andere 
instellingen gebeurt. M. Mares, 
hoofd van de medische administra
tie, waartoe het archief behoort:"Je 
kunt natuurlijk gemakkelijk code

CENTRALE INNING COLLEGEGELD 
VERGROOT CHAOS IN GRONINGEN
In de Tweede Kamer leven grote 
twijfels over de centrale inning van 
het collegegeld, zoals voorgesteld 
door minister drs. W.J. Deetman. 
De bewindsman wil daarmee het 
’rondpompen’ van geld (van depar
tement naar student, van student 
naar universiteit en van universiteit 
weer naar departement via verreke
ning met de rijksbijdrage) bestrij
den. Een brede meerderheid in het 
parlement vindt het voornemen 
echter op gespannen voet staan met 
de autonomie van de universiteiten. 
In het voorlopig verslag op het 
wetsvoorstel (dat is een eerste, 
schriftelijke reactie door de vaste 
kamercommissie voor onderwijs), 
citeren alle fracties uit de standpun
ten van VSNU en HBO-raad. Die 
zijn tegen het plan omdat het de ad
ministraties bemoeilijkt en er node
loze hindernissen zouden ontstaan 
tussen student en universiteit. Ook 
wordt gevreesd voor de privacy van 
studenten. Bovendien zal het niet 
langer mogelijk zijn om een (ge
spreide) betalingsregeling te tref
fen, of om vrijstelling, verminde
ring of teruggave (bij afstuderen) 
van collegegeld te verlenen.

Daar staat wel tegenover dat Deet
man heeft aangekondigd het colle
gegeld vanaf volgend jaar maande
lijks te willen verrekenen met de 
studiefinanciering. Met dât plan 
zijn de studentenbonden echter niet 
zo gelukkig. De chaotische admini
stratie bij studiefinanciering moet 
daarmee niet nog eens extra worden 
belast, vinden zij. Maar zelfs als de 
problemen daar zijn overwonnen 

ren. Maar het bemoeilijkt het terug
zoeken. Vooral bij onderzoek gaat 
het om reeksen gegevens, die vaak 
nagenoeg gelijk zijn. Een codenum
mer is een extra stap, die voor het 
gemak van de arts of de onderzoe
ker achterwege wordt gelaten." 
Hoe zit het trouwens met de toe
stemming van die betrokkenen? 
Kunnen persoonlijke gegevens zo
maar verstrekt worden aan derden? 
In principe niet. Hoewel medische 
gegevens niet het eigendom van de 
patiënt zijn, moet hij wel toestem
ming geven voor het gebruik ervan 
voor bijvoorbeeld wetenschappelijk 
onderzoek. Daarvoor is een spe
ciaal protocol opgesteld. Elk onder
zoek wordt vooraf getoetst door de 
Wetenschapscommissie en de Me- 
disch-ethische commissie, die be
staan uit medewerkers van universi
teit en ziekenhuis. Daarbij wordt 
ook het gebruik van patiënten of 
patiëntengegevens betrokken. De 
commissies brengen advies uit aan 
de directie van het ziekenhuis, die 
uiteindelijk haar fiat aan het onder
zoek moet geven. Vervolgens wor
den betrokken patiënten geïnfor
meerd en om toestemming ge
vraagd. Meestal gebeurt dat mon
deling, maar in een groeiend aantal 
gevallen geeft de patiënt - naar 
Amerikaans voorbeeld - schriftelijk 
zijn toestemming. Hoe stringent de 
toestemmingsregel gehanteerd 
wordt, is niet duidelijk. Volgens E; 
Groeneveld, voorlichter van het 
Academisch Ziekenhuis, is dat ook 
niet altijd mogelijk. "Neem bij
voorbeeld een epidemiologisch on
derzoek. Dat gaat om grote groe
pen mensen, strekt zich vaak over 
jaren uit en is puur cijfermatig. Het 
zou onbegonnen werk zijn alle men
sen van wie je gegevens gebruikt, 
op te sporen en om toestemming te 
vragen.” >

Lucia Geurts

willen de studenten een dergelijke 
verrekening alleen op verzoek van 
de student. Ook vrezen zij dat som
mige ouders, die weinig geneigd 
zijn om bij te dragen aan de studie 
maar nog wel het collegegeld beta
len, voortaan helemaal afzien van 
betaling, aldus Robbie Koenen van 
de Delftse studentenvakbond 
VSSD.

De Kamer is ook bezorgd over de 
beroepsmogelijkheden bij aange
vochten beslissingen over het colle
gegeld. Beroep is alleen geregeld 
voor besluiten van een college van 
bestuur. Wanneer het collegegeld 
niet meer onder de zeggenschap van 
de CvB’s staat zou ook de mogelijk
heid tot beroep bij het College van 
beroep voor het W.O. verdwijnen.

Studenten zouden in gedingen om
trent het collegegeld dan terecht 
moeten bij de Raad van State, en 
dat vindt de Kamer ongewenst.

Bert Bakker/UP
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"Een nieuw geluid binnen de universiteit." Zo wordt het voornemen van het college 
van bestuur om zich actief met de studentenvoorzieningen bezig te gaan houden 
hoopvol omschreven. "Maastricht moet student-vriendelijker worden en daartoe 
moeten de voorzieningen binnen de universiteit, specifiek aanwezig voor studenten, 
danig verbeterd worden". Dat vinden zowel de universiteitsraad, het college van 
bestuur als de commissie studentenvoorzieningen. Na jaren van passief toekijken lijkt 
de universiteit zich nu actief te willen inzetten om de achterstand die Maastricht op dit 
gebied nog heeft ten opzichte van andere universiteitststeden zo snel mogelijk in te 
lopen.

Marike Laning: 
Wanneer gaat er nu 
echt iets gebeuren 
(foto Franco Gori)
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Als uitgangspunt voor de studen
tenvoorzieningen heeft altijd gegol
den dat de studenten, conform de 
basisfilosofie van de universiteit, 
niet anders behandeld zouden moe
ten worden dan andere jongeren in 
Maastricht. De gehele studentenpo
pulatie zou moeten integreren in de 
Maastrichtse samenleving. De 
Rijksuniversiteit Limburg zou als 
voorbeeld voor de rest van Neder
land dienen; hoe met een mininale 
kapitale inspanning voor studenten
voorzieningen toch een aantrekke
lijk studentenklimaat te scheppen. 
Het gevolg hiervan is dat er nooit 
universitaire sportvoorzieningen 
zijn gecreëerd, er geen mensa is en 
eigen woningbouw voor studenten 
nooit heeft plaatsgevonden. Na
tuurlijk heeft ook het beleid van de 
overheid aan deze ontwikkelingen 
bijgedragen. Sinds een aantal jaren 
is men in Zoetermeer van mening 
dat secundaire en tertiaire voorzie
ningen voor studenten een overbo
dige luxe zijn, waarvoor geen extra 
geld meer uitgetrokken kan wor
den.

Stilgezeten

Het heeft er alle schijn van dat de 
RL die 'luxe' nu plotseling wel 
hoognodig vindt en de basisfilosofie 
op dit punt gaat verlaten. De uni
versiteit werpt alle middelen in de 
strijd om studenten naar Maastricht 
te lokken en goede studentenvoor
zieningen horen daarbij
De aangekondigde activiteit doet 
vermoeden dat de commissie stu
dentenvoorzieningen enkele jaren 
stilgezeten heeft. Op het beleidsma
tige gebied lijkt het daar in ieder ge
val wel op. Marike Laning, studente 
gezondheidswetenschappen, is al 
een jaar voorzitster van de commis
sie:
"Vanuit de studentengeledingen in 
de commissie is er al vaak ophelde
ring gevraagd over het beleid. Vorig 
jaar september verscheen dan ein
delijk de eerste nota (gemaakt door 
het hoofd van de dienst Studenten
zaken Willem Kort, red.), maar 
daar stond echt niets in. Afgespro
ken werd dat Kort een nieuwe nota, 
met deeltijdnota’s over psychoso
ciale zorg en huisvesting, zou op
stellen. Die nota verscheen net voor 
de vakantie en reikte niet verder 
dan enkele uitgangspunten voor het 
beleid, maar bevatte geen concrete 
zaken. Vanuit onze commissie en 
de U-raad klonk steeds harder de 
vraag: ’Wanneer gaat er nu echt iets 
gebeuren?’ Afgesproken werd dat 
het college van bestuur een nota 
van uitgangspunten op zou stellen, 
die begin september ook versche

nen is. Een taakgroep, samén te 
stellen door de commissie studen
tenvoorzieningen, gaat nu aan de 
hand hiervan een volwaardige Nota 
Studentenvoorzieningen opstellen. 
De bedoeling is dat die nieuwe nota 
nog voor het Kerstreces verschijnt.” 
De commissie studentenvoorzienin
gen heeft een jaarlijkse begroting 
van ruim 200.000 gulden. Houdt 
een actiever beleid van de universi
teit ook meer financiële middelen 
voor de commissie in?
Marike Laning: ”Om eerlijk te zijn; 
ik weet het niet, ik hoop het natuur
lijk wel, maar ik betwijfel het. Af
gesproken is wel dat de gehele be
groting opnieuw bekeken zou wor
den. Als NSEM hebben wij al voor
gesteld dat de personeelskosten van 
de diensten LV&S en studentende-

Heleen de Bruyn: geholpen met e en extra decaan (foto Franco Gori)

canaat ondergebracht kunnen wor
den bij Personeelszaken. Jaarlijks is 
dat bijna 60.000 gulden. Dat bedrag 
zou mooi te besteden zijn aan nieu
we initiatieven.”

Ad-interim hoofd

De Dienst Studentenzaken functio
neert al een tijd lang niet meer soe
pel. Een sprekend voorbeeld was 
bijvoorbeeld de late en moeizame 
start van de Inkom-organisatie eer
der dit jaar. Net in de periode dat 
de nieuwe nota studentenvoorzie
ningen gemaakt moet worden komt 
de Dienst ook nog zonder Dienst
hoofd te staan. Per 1 oktober zal 
Willem Kort niet meer werkzaam 
zijn aan de universiteit. Victor Rut
gers wordt vanaf die dag ad-interim 
Hoofd, voor anderhalve dag in de 

week. Verbonden als hij is aan de 
juridische faculteit liet hij weten 
niet op de hoogte te zijn van de be
leidsmatige zaken die speelden bin
nen de Dienst studentenzaken. 
Toch zal de taakgroep onder zijn 
leiding de nieuwe nota moeten pro
duceren. Collegevoorzitter Vrede
voogd heeft echter alle vertrouwen 
in Rutgers:
’’Niet alleen door de jarenlange er
varing binnen de universiteit. op 
centraal en facultair niveau, maar 
ook omdat Rutgers in het verleden 
zeer actief is geweest in studenten
organisaties in Amsterdam.”

Verbeteringen

Waaruit bestaan de studentenvoor
zieningen aan de RL momenteel?

Het studentendekanaat zorgt voor 
de studievoorlichting en studiebe
geleiding, Studium Generale levert 
de algemene vorming aan studen
ten. maar is geen exclusieve studen
tenvoorziening en drukt ook niet op 
de begroting van de Dienst Studen
tenzaken. Wel is er een budget ter 
ondersteuning van culturele activi
teiten. Verder zijn er algemene 
voorzieningen als Studentensport en 
studentenhuisvesting. Tenslotte 
kunnen de studentenverenigingen 
rekenen op de steun van de com
missie, omdat ook zij als studenten
voorziening gezien worden. Gespe
cialiseerde medische en psychische 
zorg voor studenten staat weliswaar 
in het rijtje van mogelijke voorzie
ningen, maar ontbreekt in het daad
werkelijk aangeboden pakket.
De taakgroep die de nota studen

tenvoorzieningen gaat opstellen, zal 
waarschijnlijk de bestaande voor
zieningen op hun functioneren be
oordelen en verder uitzoeken op 
welk gebied de achterstand ten op
zichte van andere universiteitsste
den het grootst is. De bestaande 
voorzieningen zijn op sommige 
punten zeker voor verbetering vat
baar.
Zo wordt het aanwezige studenten
decanaat momenteel draaiende ge
houden door één persoon, Heleen 
de Bruyn. Haar kamertje bevindt 
zich ergens in het Oud Gouverne
ment, als er niet toevallig een ver
huizing gaande is, en telefonisch 
contact wil nog weleens problemen 
opleveren. Een kort gesprekje is 
mogelijk maar pas over enkele da
gen, studenten echter moeten reke
ning houden met wachttijden van 
enkele weken. Hoezo overbelast?
Heleen de Bruyn: "Vanaf mei sta ik 
er helemaal alleen voor en dat is 
geen doen. Loop ik eventjes naar 
het toilet of het hoofdgebouw dan is 
het decanaat meteen verlaten en 
onbereikbaar. Naast het te woord 
staan van studenten zijn er nog een 
aantal andere zaken die geregeld 
moeten worden, zoals het opzetten 
van het steunpunt voor de studiefi
nanciering: één van de vele redenen 
waarom ik de laatste tijd gedwon
gen ben veel studenten telefonisch 
te helpen. Die studiefinanciering, 
en dan natuurlijk vooral de moei
lijkheden die zich voordoen, is het 
grootste probleem waarmee studen
ten zich aandienen. Daarnaast ko
men er veel studenten die willen 
praten over het studiesysteem en 
een eventuele vervolgopleiding. 
Eigenlijk is het mijn taak helemaal 
niet om me bezig te houden met za
ken als studiekeuze of studieproble
men. Daarmee zouden de studen
ten naar hun facultaire begeleiders 
moeten gaan. En meestal komen ze 
daar via mij ook wel terecht."
Heleen de Bruyn zet zich af tegen 
de vaak gehoorde opmerking dat 
het decanaat een algemene onder
wijsvoorziening is die helemaal niet 
thuishoort in het pakket van studen
tenvoorzieningen:
’’Onzin vind ik zoiets. Het is zelfs 
wettelijk voorgeschreven dat elke 
universiteit een studentendekanaat 
heeft, onafhankelijk van welke fa
culteit dan ook. Een studie-adviseur 
per faculteit is heel iets anders. 
Door overleg met die adviseurs pro
beren we onze gebieden zoveel mo
gelijk te begrenzen om zo, door 
naar elkaar te verwijzen, de proble

men op te laten lossen door degenf 
die daär het meest geschikt voor is] 
Wat dat laatste betreft zou ik W'
ook prettig vinden als ik de studeif 
ten die zich met psychische proble 
men bij mij melden zou kunne’ 
doorverwijzen naar iemand die het 
kan helpen. Daarvoor zou binnei 
de dienst echt een oplossing gevofl 
den moeten worden, want die pro 
blematiek hoort niet op het dec3' 
naat thuis.”
Wat het functioneren van het decä 
naat betreft meent Heleen de Bruy' 
met de ondersteuning van één extb 
dekaan uit de brand te zijn.
”Die toezegging is mij gedaan en üj 
reken er dan ook op dat dat binnrf 
enkele maanden verwezenlijkt is' 
Dan keert ook het open spreekuur 
twee maal in de week, terug. T£ 
genwoordig kunnen de studente11 
alleen nog maar na een telefonist 
gemaakte afspraak bij mij terechb 
Men heeft weleens als norm gesteW| 
dat een decaan nodig is voor 27Ü 
studenten. Met twee decanen of 
4000 studenten moeten we dan o0>'
een heel eind kunnen komçn. Da11 
kunnen we er eindelijk eens ao’ 
gaan werken dat onze aanwezigheid 
en functie bij alle studenten beken’ 
wordt. Ik vindt dat dat aspect 
voor verbetering vatbaar is."

Studium Generale is geen specific, 
ke studentenvoorziening maar stel1 
zich wel ten doel het onderwijsprO 
gramma op een breed gebied aan •' 
vullen. De programma’s die me’ 
daarvoor samenstelt zijn toegang 
lijk voor alle belangstellenden U1' 
de regio. Hiermee vervult het but1' 
Studium Generale de uitdrukkel’J 
ke wens van de universiteit öl’ 
naast een economische ook een 
ciale en culturele betekenis te hol’ 
ben voor de regio Zuid-Limbutf, 
De opkomst bij de verschillen^ 
programma’s wisselt sterk en rel3 
tief gezien interesseren studente'1 
zich maar matig voor het aangeb” 
dene. Daarom ook is Peter Verbe’’ 
ne als marketing adviseur aang’ 
trokken. Hij onderzoekt mooie’ 
teel de mogelijkheden om meer st” 
denten als bezoeker te trekken: 
"Wat mij opvalt is dat studente” 
zich hoofdzakelijk interesse^1 
voor onderwerpen die heel duid£' 
lijk aansluiten bij hun studie. Ve£l 
geneeskundigen bij medische oj 
derwerpen en veel mensen van 
stadsacademie bij kunstprograf1 
ma’s. Bij filosofische en culture!’
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Zowel het studentendecanaat als 
Studium Generale worden volledig 
bekostigd door de universiteit, om
dat men deze voorzieningen van 
wezenlijk belang acht voor haar stu
denten. Daarmee stelt de RL zich 
niet anders op dan andere universi- 
teiten. Andere studentenvoorzie
ningen kunnen wel op organisatori
sche en financiële steun van de uni
versiteit rekenen, maar zullen toch 
door middel van eigen inkomsten of 
andere subsidies van bijvoorbeeld 
.gemeente en HBO, op eigen benen 
moeten staan. Ook leveren studen
ten vaak een eigen bijdrage, bij- 
voorbeel voor de sportkaart. De 
steeds slechter wordende financiële 
positie van studenten en de alsmaar 
verder dichtgedraaide subsidiekra
nen maken juist deze groep voorzie
ningen extra kwetsbaar. Vooral 
voor de Studentensport en de stu
dentenverenigingen lijkt de aange- 
kondigde activiteit van het college 
van bestuur een reddingsboei voor 
een zinkend schip.
René Verster, hoofd van de LV&S, 
haast zich met te zeggen: "De Stu
dentensport zou allang onbetaal
baar zijn zonder een enorme finan
ciële injectie van de universiteit.” 
Dat betekent niet dat hij tevreden is 
met de huidige gang van zaken. 
Alle andere universiteiten bezitten 
een eigen sportaccomodatie. Dit 
ideaalbeeld is volgens Verster in 
Maastricht ook te verwezenlijken.
'Als je bekijkt welke mogelijkhe
den voor sportbeoefening wij aan
bieden, dan doen wij zeker niet on
der voor andere universiteitssteden. 
Het enige wat wij missen is een 
eigen sportaccomodatie. Op allerlei 
manieren is het wel mogelijk om 
studenten ergens in Maastricht te 
laten sporten, maar buiten het feit 
dat het enorm veel geld kost om al 
die lokaties te huren, missen wij op 
deze manier de trefcentrumfunctie. 
Een eigen sportaccomodatie zou 
een trefcentrum zijn voor studen
ten, waar men ook mensen van een 
andere faculteit, buiten de universi
teit om, kan ontmoeten. Binnen
2o'n trefcentrum kunnen studenten
met een gezamelijke interesse zich
gaan organiseren in groepjes. In an
dere steden wemelt het dan ook van
studentensportverenigingen, terwijl
er hier in ruim tien jaar universiteit
?egge en schrijve drie van de grond
z>jn gekomen."
Het getuigt natuurlijk niet van reali
teitszin om te verwachten dat de 
Universiteit zich in deze bezuini- 
gingstijd nog zo’n investering zou 
kunnen veroorloven. Toch heeft 
Meester zijn droom nog niet uiteen 
zien spatten:
Ik zie dat in andere steden ook nog 

stevig geïnvesteerd wordt in sport- 
voorzieningen, dus daar schijnt wel 
"tog geld te zijn. Twente krijgt 
kunstgrasvelden en Rotterdam gaat 
squashbanen aanleggen. Ik hoop 
dat de nieuwe sporthal in Rand- 
Wyck de eerste stap wordt naar een 
eigen studentensportcentrum.” 
Hie sporthal in Randwyck lijkt er 
nu inderdaad te gaan komen, al kan 
niet gezegd worden dat het allemaal 
Zonder problemen verloopt. Zowel 
het college van bestuur als het colle
ge van B&W van de gemeente 
Maastricht hebben de intentie uit
gesproken dat er een sporthal moet 
komen. De gemeente Maastricht 
gaan de hal exploiteren en de uni- 
versiteit huurt de ruimte voor onge
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Programma's zien we vooral be
langstellenden uit de regio en blij
ven de studenten massaal weg. Het 
slechtst lopen de sociaal-maat- 
schappelijke onderwerpen, mis
schien dat we die door de minimale 
belangstelling in de toekomst zelfs 
moeten laten vallen. Het belang
rijkste lijkt mij allereerst een goede 
reclame-campagne. want volgens 
mij zijn veel studenten niet eens op 
de hoogte van ons programma. 
Maar voorlopig missen we daar de 
financiële middelen voor."
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veer vijftig uur per week. En dat 
kost dan ook nog eens 150.000 gul
den per jaar. De andere uren staat 
de hal ter beschikking voor de basis
scholen en de burgerij.
Maar hoewel de gemeenteraad al 
heeft ingestemd met een begro
tingsvoorstel, zijn er voorlopig nog 
geen contracten ondertekend. Er 
moeten "nog enkele bobbeltjes 
rechtgestreken worden.” Vast staat 
in elk geval dat die bobbeltjes van 
financiële aard zijn. De nieuwe 
streefdatum voor de ingebruikname 
is nu vastgesteld op september 
1988.

Studentenverenigingen

In de ’uitgangspunten beleid stu
dentenvoorzieningen’ wordt opval
lend veel aandacht geschonken aan 
de studentenverenigingen. Het col
lege is van mening dat studenten 
daarbinnen noodzakelijke ervaring 
kunnen opdoen op organisatorisch 
en bestuurlijk gebied. Tevens con
stateert zij dat de huidige belang
stelling voor de bestaande vereni
gingen gering is en dat een krachts
inspanning om dit te veranderen 
noodzakelijk is. De universiteit zou 
zelfs een ruime keuze aan studen
tenverenigingen moeten bevorde
ren zodat studenten ook echt actief 
gaan deelnemen aan het vereni
gingsleven.
De belangstelling voor de studen
tenverenigingen blijkt, relatief ge
zien, nogal mee te vallen. Meer dan 
tien procent van de studenten is lid 
van zo’n club en dat is zekér hoger 
dan het gemiddelde in andere ste
den. Absoluut gezien hebben we 
het dan echter over slechts 500 stu
denten, verdeeld over vier vereni-

Ondanks het 
restrictieve beleid 
van de overheid ziet 
het er toch naar uit 
dat de universiteit 
een 'eigen' sporthal 
krijgt, (foto Franco 
Gori)

gingen. Dat is natuurlijk wel wat 
anders dan de aantallen die men in 
andere steden gewend is. Als we de. 
verenigingen van Maastricht daar
mee gaan vergelijken zou je kunnen 
stellen dat er hier maar wat aange
rommeld wordt. Er zal waarschijn
lijk geen enkele student voor Maas
tricht kiezen omdat hier nou van 
zo’n geweldig verenigingsleven te 
genieten is. Het is ook geen gemak
kelijke tijd voor de verenigingen. 
Het liedje zal genoegzaam bekend 
zijn: De financiële middelen van de 
student worden steeds geringer, wat 
zich onder andere uit in lagere bar- 
inkomsten, die toch nog altijd een 
belangrijk levensader van een ver
eniging vormen. Een forse contri
butieverhoging is om dezelfde re
den ook niet mogelijk en het subsi
diegeld wat via de universiteit bin
nenvloeit is de laatste jaren ook 

steeds minder geworden. Daar 
komt nog bij dat de student van te
genwoordig wel drie keer nadenkt 
alvorens ergens activiteit in te stop
pen. De tweefasen-structuur is on
verbiddelijk en hoewel er voldoen
de ruimte is voor nevenactiviteiten 
laten waarschijnlijk veel studenten 
zich toch daarvan weerhouden. Dit 
alles opgeteld maakt wel duidelijk 
dat een bruisend verenigingsleven 
zonder universitaire steun onmoge
lijk zal zijn en wat dat betreft biedt 
de nota uitgangspunten wel enig 
perspectief. Een ander aspect is het 
belang dat de gemeente Maastricht 
heeft bij een aantrekkelijk studen
tenleven. Het zal de gemeente naar 
alle waarschijnlijkheid geen kwaad 
doen. Dus ook uit die hoek zou on
dersteuning op zijn plaats zijn.

Psycholoog

Een heel andere vraag is of de uni
versiteit haar studenten voorzienin
gen moet bieden van gespecialiseer
de medische en psychische aard? 
Op dit moment zijn dergelijke voor
zieningen er niet, maar toch wordt 
het als aanduidingspunt naar voren 
gebracht. Bij andere universiteiten 
zijn studenten-psychologen en zelfs 
studenten-huisartsen de normaalste 
zaak van de wereld. De vraag is of 
door de jaren heen studenten met 
problemen hun weg naar de regio
nale dienstverlening gevonden heb
ben. Als dat zo is mag verwacht 
worden dat de studenten daar de 
komende jaren ook wel hun heil 
zoeken. Van de andere kant zal het 
aantal hulpvragenden rechtevenre
dig toenemen met het totale studen
tenaantal. Niet iedereen stapt even 
gemakkelijk naar de RIAGG en 

juist voor deze groeiende groep stu
denten zou een studenten-psycho
loog een oplossing kunnen zijn.
Op basis van gegevens van universi
taire gezondheidsdiensten en bu
reau’s van studenten-psychologen 
kan het percentage studenten dat 
kampt met psychosociale problema
tiek geschat worden op twee tot vier 
procent. Dat zou betekenen dat nu 
tachtig tot hondertzestig studenten 
potentiële klanten zouden zijn van 
de RIAGG. Het belangrijkste pro
bleem is om voor deze groep stu
denten de drempel om hulp te vra
gen zo laag mogelijk te maken. Een 
psycholoog die spreekuur houdt in 
een voor iedereen duidelijk zicht
baar kamertje naast de portier bij 
de hoofdingang zal waarschijnlijk 
weinig bezoek krijgen. Ook een be
zoek aan het onbekende RIAGG- 
gebouw aan de Kennedysingel zal 

echter voor velen een te grote stap 
betekenen. In 1985 bezochten 33 
studenten de RIAGG in Maas
tricht. In verreweg de meeste geval
len was er sprake van identiteitspro
blemen, terwijl ook relatieproble
men veel voorkwamen. Al voor die 
tijd, rond 1983, was er geëxperi
menteerd met een studenten-psy- 
chologe. Een psychologe, verbon
den aan de RIAGG, hield één maal 
per week spreekuur op de universi
teit. Helaas was het experiment 
maar van korte duur. De psycholo
ge verscheen regelmatig niet op 
haar spreekuur en na driekwart jaar 
gingen psychologe, RIAGG en uni
versiteit met ruzie uit elkaar. De be
treffende psychologe, tegenwoordig 
niet meer verbonden aan de 
RIAGG, had geen enkele docu
mentatie bijgehouden zodat over 
het functioneren weinig gegevens 
bekend zijn. Harry Pommerantz, 
van de RIAGG, ziet een hernieuw
de samenwerking echter wel weer 
zitten:
"Een studenten-psycholoog moet 
geen eigen RIAGGje binnen de 
universiteit worden. Ik verwacht 
trouwens ook niet dat daar geld 
voor is. Een medewerker van ons, 
met een duidelijke kennis van uni- 
versiteitszaken en studentenproble- 
matiek, zou naar mijn idee wel de
gelijk constructief werk kunnen 
doen binnen de universiteit. Er zou 
weer een spreekuur gehouden kun
nen worden, waar iedereen met vra
gen terecht kan. Het probleem van 
de ’hoge drempel’ blijft, daar weet 
ik zo gauw ook geen antwoord op.”

Op het gebied waar het studenten
beleid misschien wel haar grootste 
resultaten boekte lijken voorlopig 

toch nog de grootste problemen te 
ontstaan; de studentenhuisvesting. 
Door een actieve rol van de univer
siteit in de Stichting Studenten 
Huisvesting Maastricht wordt er 
volop gebouwd voor studenten en 
het sinds kort in een eigen pand ge
huisveste kamerburo richt zich op 
de particuliere kamermarkt. Het 
kamerburo functioneert goed en 
voorziet, naar eigen zeggen, in de 
behoefte. De bouwverenigingen 
bouwen met plezier, zolang er maar 
geld is. En dat is nu juist het pro
bleem. Het van rijkswege toegewe
zen contingent loopt jaarlijks terug. 
Weliswaar wordt gezocht om buiten* 
het contingent om, bijvoorbeeld via 
particulieren, woningen te bouwen, 
maar veel resultaat is nog niet ge
boekt. Daarom zal in de toekomst 
het kameraanbod steeds belangrij- 
ker worden. Er komen steeds meer 

studenten, het aantal nieuwe wo
ningen neemt af, dus zal het kamer- 
buro zich volop op het particuliere 
aanbod moeten richten. In de uit
gangspunten geeft men aan dat de 
universiteit risico’s moet gaan ne
men waar het gaat om personele en 
financiële inzet. Seph Braun van het 
kamerburo verwacht dan ook dat 
het kamerburo meer financiële 
armslag krijgt en dat kunnen ze ze
ker gebruiken. Al stelt hij zich wel 
de vraag of de universiteit daar al
leen verantwoordelijk voor is. De 
gemeente levert al een behoorlijke 
bijdrage, maar de ondersteuning 
van de HBO-opleidingen is nihil.

Mensa

Een andere typische studenten
voorziening die welhaast in elke stu
dentenstad aanwezig is, maar in 
Maastricht het daglicht nog niet ge
zien heeft is de mensa. In de uit
gangspunten wordt er ook met geen 
woord over gerept. Is Maastricht de 
enige universiteitsstad waar een 
mensa overbodig is, maken Maas
trichtse studenten in de vroege 
avonduren van het koken een twee
de studie of is Maastricht culinair zo 
aantrekkelijk dat een mensa met 
een degelijke studentenpot een stil
le hongerdood zou sterven? De ver
schillende studentenverenigingen 
hebben hun eigen mensa, maar de 
stormloop blijft ook daar uit. Ook 
de mensa die enkele jaren geleden 
in de kantine van het hoofdgebouw 
werd gestart was al snel verleden 
tijd. En het idee van enkele studen
ten om een mensatheek, na het eten 
dansen met volle maag, te starten 
lijkt eveneens een zachte dood ge
storven. Toch wordt nog regelmatig, 

de vraag gesteld of een goed opge
zette mensa geen aanwinst zou zijn. 
Het falen van de experimentele 
mensa in de kantine, enkele jaren 
geleden, wordt toegeschreven aan 
het verplichte inschrijven vooraf.

Het zal wel duidelijk zijn dat er veel 
werk aan de winkel is voor de op
stellers van de nieuwe Nota Studen
tenvoorzieningen. De studenten 
hebben in elk geval hun zin: ’Na ja
ren krijgen zij eindelijk de aandacht 
waarop zij allang recht menen te 
hebben.’ ’Maastricht moet student
vriendelijker worden’. Benieuwd 
naar wat er allemaal gaat verande
ren?

Mare Bonten
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Algemeen

Deconcentratie per 1 oktober

Per 1 oktober gaat aan de RL de nieuwe 
regeling "deconcentratie" in, voorzover 
deze betrekking heeft op het onderdeel 
personeel.
Deconcentratie betekent dat sommige 
taken en bevoegdheden die tot nu toe 
rechtstreeks werden uitgeoefend door 
het College van Bestuur c.s., worden 
overgeheveld naar mensén die dichter 
bij de werkvloer staan: budgethouders 
binnen vakgroepen, diensthoofden, fa
culteitsbeheerders, e.d. Met name de fa
culteiten krijgen ruimere bevoegdheden 
zelf hun beheerstaken, d.w.z. hun aan
gelegenheden op het gebied van perso
neel, financiën en ruimtelijke voorzie
ningen. te regelen. Daartoe zal de func
tie van de faculteitssecretarissen meer 
inhoud en gewicht krijgen. Zij worden 
dan ook voortaan secretaris-directeur 
genoemd en bij geneeskunde simpelweg 
directeur.
De veranderingen die per 1 oktober van 
kracht worden liggen op het gebied van 
personeelsbeheer.
De deconcentratie op het gebied van fi
nanciën, aanschaf bestellingen en bui
tenlandse reizen gaat in op 1 januari 
1988. De regeling ruimtebeheer is in fei
te al langer van kracht.
Over de concrete inhoud van de decon- 
centratieregeling wordt zeer binnenkort 
onder de medewerkers van de universi
teit een kleine, eenvoudige brochure 
verspreid.

Promotie drs. A. Tiebosch

Ton Tiebosch (Pathologie) heeft op vrij
dag 18 september zijn proefschrift "Idio
pathic Glomerular Disease" en stellin
gen verdedigd. Promotor was prof.dr. P. 
van Breda Vriesman.
Ongeveer 25 procent van alle patiënten 
van wie de nieren niet meer functione

RL-Agenda

02-10 Congres en ontmoetingsdag Huis
artsgeneeskundig Onderzoek, (R) 10-18 
uur, info: 882261/260.

08-10 Nonsens in de visuele media, le
zing door P. Galestin. Filmhuis Lumiè
re, 20 uur; info: tel. 887777, tst. 219.

08-10 Nonsensfilms en video Filmhuis 
Lumière, elke avond vanaf 20 uur door
lopende voorstelling t/m 14 oktober.

13-10  Lezing klinische Agora "Boven- 
buikpathologie", AZM/de Are, 20.30 
uur. info: tel. 435590.

13- 10 Nonsens en taal, lezing door W. 
Tigges. Aula (J), 20 uur;
Muziekuitvoering liederlijke nonsens. 
Aula (J). 21 uur. info: tel. 887777, tst. 
219.

14- 10 Honger hoeft niet, lezing door F. 
Muller, arts. Aula (J). 20 uur. info: tel. 
887777, tst. 219.

15- 10 Nonsens in-de beeldende kunst, 
lezing door H. van Leeuwen. Aula (J). 
20 uur. info: tel. 887777. tst. 219. 

ren lijdt aan idiopatische glomérulaire 
nierziekten: nierziekten met onbekende 
oorzaak. Bij diagnose en behandeling 
van patiënten met nierziekten is het van 
wezenlijk belang de frequentie van 
voorkomen van deze ziekten en het 
ziektebeloop en daarmee samenhangen
de prognostisch belangrijke factoren te 
kennen.
Om in deze materie inzicht te krijgen is 
sinds 1977 in de regio Zuid- en Midden- 
Limburg een prospectief onderzoek uit
gevoerd. Daaraan is deelgenomen door 
de Faculteit der Geneeskunde en de af
deling nierziekten van de ziekenhuizen 
te Heerlen. Maastricht. Roermond en 
Sittard.

Het proefschrift van Tiebosch is een 
weerslag van dat onderzoek. Het be
schrijft de diagnostiek en de epidemiolo
gie van idiopatische nierziekten in de 
volwassen Zuidlimburgse bevolking.

Promotie drs. J. le Noble

Drs. J. le Noble verdedigt op vrijdag 25 
september om 16.00 uur zijn proefschrift 
"Microcirculation in the spontaneously 
hypertensive rat". Promotores zijn 
prof.dr. H. Struyker Boudier en prof.dr. 
R. Reneman.
Om de oorzaak van essentiële hyperten- 
sie verder op te helderen heeft Jos le No
ble in een proefdiermodel hiervan, de 
spontaan hypertensieve rat, onderzoek 
verricht.
Hij heeft de bloedvaatjes in een spier 
van deze ratten met hoge bloeddruk ver
geleken met die van ratten met een nor
male bloeddruk (normotensief). In de 
diameters van de bloedvaatjes van hy
pertensieve en normotensieve ratten 
heeft hij geen verschil kunnen constate
ren. Het onderscheid tussen de beide 
groepen was te vinden in de totale dicht
heid van het vaatstelsel: bij hypertensie
ve ratten functioneren veel minder 
bloedvaten dan bij normotensieve rat
ten. Dat verklaart het verschil in bloed
druk.

Le Noble concludeert dat spontane hy- 
pertensie een stoornis in de vaatgroei is. 
Voor toekomstig onderzoek is het van 
belang een geneesmiddel te ontwikkelen 
dat het lichaam stimuleert bloedvaatjes 
aan te maken, om daarmee de onderlig
gende oorzaak van hoge bloeddruk weg 
te nemen.

16-10  Promotie A. Rijntjes, Aula (J), 16 
uur, info: tel. 888257/269.

22- 10 Lustrumsymposium Vrouwene- 
mancipatiecommissie. Aula (J), 14-18 
uur, info: tel. 888267.

23- 10 Inaugurale rede prof.dr. J. van 
Engelshoven, Aula (J), 16 uur. info: tel. 
888257/269.

28-10 PAOG: rationele diagnostiek voor 
de huisarts. (R), 9-17 uur. info: tel. 
435590.

30-10 Inaugurale rede prof.dr. L. Soete. 
Aula (J), 16 uur. info: tel. 888257/269.

30- 10 Start tentoonstelling "De verbeel
ding begrensd", (B), t/m 27-11. info: tel. 
887777. tst. 219.

31- 10 Congres "Stemmen horen en er
mee kunnen omgaan". (Utrecht), info: 
tel. 882235.

Aanbestedingsbeleid in Belgisch en 
Nederlands Limburg

Aan de Faculteit der Rechtsgeleerdheid 
vindt een onderzoek plaats naar het aan- 
bestedingsrecht en -beleid in de Eure- 
gio. De deelrapporten over aanbeste- 
dingsrecht en aanbestedingspraktijk in 
de Belgische en in de Nederlandse Eure- 
gio (auteurs, resp. mr. J. Verjans en mr. 
H. Nijholt) zijn inmiddels gereedgeko
men.
Prof.mr. C. Adriaansens, hoofdproject
leider van het onderzoek Beleidsvelden 
Regelgeving, in het kader waarvan het 
aanbestedingsonderzoek plaatsvindt, 
heeft samen met de auteurs afgelopen 
woensdag in het provinciehuis de twee 
rapporten aangeboden aan de heer J. 
Martin en ir. M. Lodewijks. Gedepu
teerden van resp. de Belgische en Ne
derlandse provincie Limburg.

Aanmelding Voorlichtingsdagen

Bij de dienst Voorlichting komen dc 
eerste aanmeldingen voor de voorlich
tingsdagen op 6,7, 13 en 14 november 
binnen.
Tot en met vrijdag 25 september, dus 
voordat de advertenties verschenen, zijn 
er in totaal 482 aanmeldingen geregis
treerd.
Geneeskunde: 107;
Gezondheidswetenschappen: 174; 
Rechtsgeleerdheid: 74;
Economie: 127.
Daarnaast zijn er tot nu toe 303 verzoe
ken om schriftelijke informatie over een 
studie aan de RL binnen gekomen.

Diefstal

Uit een bureaulade in een kamer van 
bureau LV&S is op 17 september een 
geldbedrag van ƒ 460,- ontvreemd. De 
bureaulade was afgesloten. Van deze 
diefstal is aangifte gedaan bij de politie.

Nieuwe medewerkers bij ZWO

De Nederlandse organisatie voor zuiver- 
wetenschappelijk onderzoek heeft een 
brochure samengesteld met informatie 
voor nieuwe medewerkers bij het ZWO. 
Daardoor kunnen mensen, voordat zij 
tot solliciteren besluiten, kennis nemen 
van de rechtspositionele aspecten van 
een dienstverband met ZWO. De bro
chure is in te zien bij de universiteitsbi
bliotheek.

Boeken te koop

De bibliotheek biedt boeken te koop 
aan. in een eenmalige verkoop.
Ongeveer 3000 exemplaren worden voor 
de vastgestelde prijs van een gulden (f 
1,-) per boek te koop aangeboden. De 
boeken zijn deels afkomstig uit de stu
dielandschappen. Het betreft dubbele 
dan wei overtollige exemplaren (verou
derde drukken) in de vakgebieden ge
neeskunde en economie.
De verkoop vindt plaats op vrijdag 9 ok
tober van 14.00 tot 16.00 uur in de bi
bliotheek. Bonnefanten (gangen rond 
de cour).

SIB opent seizoen

De Studentenvereniging voor Interna
tionale Betrekkingen opent het seizoen 
87/88 met een avondprogramma op dins
dag 6 oktober vanaf 20.00 uur in de col
legezaal, In den Nieuwenhof. Zwingel
put 4.
De avond wordt geopend door prof.mr. 
C. Flinterman (hoogleraar Staats-en In- 
tenationaal Recht). Daarna zal USA- 
defensiespecialist Joe Rallo in discussie 

gaan met de zaal over het buitenlands 
beleid van de VS. Aan het slot van de 
avond is er gelegenheid om in te schrij
ven in de werkgroepen van SIB. Het ge
heel wordt afgesloten met de traditione
le SIB-borrel in cafe Satyricon. Bernar- 
dusstraat 16.

Agenda Tafelstraat 13

Vrijdag 2-10 20.00 uur: nieuwe start van 
de co-assistentengroep. Nieuwe deelne- 
mers/sters zijn van harte welkom. Het 
gaat om ervaringen uitwisselen, opge
daan tijdens de co-schappen en naden
ken over uitgangspunten en structuren 
in de gezondheidszorg.
Maandag 5-10: bijeenkomst van de 
groep "Lijfwerk". Laatste mogelijkheid 
om nog in de groep te stappen.
Dinsdag 6-10: open avond over Ghana. 
In samenwerking met "Catholic Gra
duates for Action" (uit Ghana). Pro
gramma:
18.00 uur: Ghanees eten (opgeven vóór 
maandag 5-10. 17.30 uur);
20.00 uur: informatie, gesprek, dia's 
m.m.v. Harry de Bruijn. directeur van 
het Afrika-centrum.
Woensdag 7-10 20.00 uur: de werkgroep 
"Mensbeelden” gaat verder met 
Kwant's mensbeeld als referentiekader. 
Laatste mogelijkheid om nog in te ha
ken.
20.00 uur: filosofiegroep: Indische filo
sofie.
Voor beide groepen is door te nemen 
stof op het halen op Tafelstraat 13. 
Donderdag 8-10 20.00 uur: bijeenkomst 
van hen die toneel willen spelen. Samen
stelling van de speelgroep(en), vaststel
ling thema's en werkvorm.
Zaterdag 10-10: excursie naar Keulen. 
Vertrek vanaf Tafelstraat 13 om 11.00 
uur. Bezoekmogelijkheid van de Dom 
en het Richartz-Walraff museum (groot
ste collectie moderne kunst ter wereld). 
Gezamelijk eten. Terug in Maastricht 
om ca. 21.00 uur.

Prometheus<*

Het oudste onafhankelijke studenten
dispuut van de RL. Prometheus, viert 
dit jaar zijn lustrum. Prometheus heeft 
tot doel activiteiten te ontplooien op we
tenschappelijk, cultureel en sportief ge
bied. Nu enkele dispuutleden, zowel bij 
de dames- als herentak, zijn afgestu
deerd zijn er enkele plaatsen vacant. Be
langstellenden zijn welkom op de info- 
avond op 13 oktober. Bel hiervoor: Jef 
Habets, 616359 of Evelyn Raemakers, 
tel. 253213.

Le Vigneron
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Amnesty Theater

De inschrijfavond van Amnesty Theater 
en Alles is Drama is verplaatst van 7 ok
tober naar 8 oktober om 21.30 uur in 
Koko (Hoogbrugstraat 1).
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Bureau Studentendekanen

Bij het bureau Studentendekanen kan 
men terecht voor informatie en advies 
over studiemogelijkheden, studie- en 
beroepskeuze, toelatingsvoorwaarden 
voor het WO. aanmelding, selectie en 
plaatsing in het WO, inschrijving, in
schrijvingsvormen. inschrijvingsduur, 
studiefinanciering, militaire dienst, stu- 
dieverandering. studiestaken. afstude
ren, sociale voorzieningen. Tevens kan 
het studentendekanaat begeleiden en 
bemiddelen in zaken van rechtspositio
nele, sociaal-economische en psychische 
aard.

Voor het maken van afspraken en ver
krijgen van informatie is het secretariaat 
geopend op dinsdagmiddag van 13.30-
16.30 uur. Woensdagochtend van -9.00-
12.30 uur en op donderdagochtend van 
9.00-12.30 uur, kamer 2.225 Oud-Gou- 
vernement. Tijdens deze uren is het se
cretariaat telefonisch te bereiken, tel. 
887777, tst. 367.

Via dit nummer is de studentendekaan 
te bereiken, uitsluitend op dinsdag, 
woensdag en donderdagochtend tussen 
9.00 en 10.00 uur.

Studie-infotheek

De studie-infotheek. Bouillonstraat 3. is 
tot nader bericht gesloten.
Voor informatie over studierichtingen in 
het WO en het HBO en voor algemene 
studie-informatie kan men terecht bij de 
Centrale Studentenadministratie van 
maandag t/m donderdag van 9.00 tot 
12.00 uur en van 13.30 tot 16.(Ml uur en 
op vrijdag van 9.00 tot 12.00 uur.

Steunpunt Studiefinanciering 
Maastricht

Het Steunpunt Studiefinanciering Maas
tricht is telefonisch bereikbaar van 
maandag t/m vrijdag van 9.00-12.00 en 
van 14.00-16.00 uur (gratis) via tel. 06- 
4991122.

Havenstraat 19 Keuken:
6211 GJ Maastricht 17.00-24.00
tel. 043-213364

Gesloten: zondag, maandag en feestdagen.

Keuze uit 10 rode en 7 witte wijnen 
per glas vanaf f 3,5Ö.

6 oktober t/m 10 oktober
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r^riftelijke sollicitaties onder vermel- 
d'ng van vacaturenummer op brief en 
^nvelop binnen 10 dagen richten aan de 
'enst Personele Zaken.
nterne vacatures gelden alleen voor 

pedewerkers in dienst van de RL en het 
RM.
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| "terne vacature 076

I" verband met toename van het aantal 
identen is de functie vacant van een 
heede
STUDENTENDECAAN M/V. 
""ctie-inhoud:

F het adviseren van studenten aangaan- 
■k sociale, financieel-economische en 
’ersoonlijke problemen die zich voor- 
°en in samenhang met de studie;
' het geven van voorlichting aan aspi- 

i’att-studenten, schooldecanen en 
reders over studiemogelijkheden, stu- 
Jevoorwaarden en studiefinanciering 
r’-h.t. het wetenschappelijk onderwijs; 
P het participeren in beleidsvoorberei- 
pnde werkzaamheden.

"nctie-eisen:
f een academische of daaraan gelijk te 
S,e"en opleiding;

kennis van de universitaire structuur; 
f goede contactuele eigenschappen en 
pdactionele vaardigheden;
f het vermogen om zowel met een grote 
Rte van zelfstandigheid als in teamver- 
and samen te werken;
ervaring in soortgelijke werkzaamhe- 

«n.

3. is

en in 
nene 
'ij de 

van
) tot 
ir en

^ariëring:
'"ankelijk van opleiding en ervaring.

!"aximaal ƒ 5.221,- bruto per maand.
’’hchtingen: mw. H. de Bruin, studen- 
endecaan. tel. 043-887777.

RL in de media
9"derstaande knipsels liggen ter inzage 
JJ de bibliotheeklocaties Bonnefanten, 
■ andwijck en AZM/BMC en het studie- 
/’’’dschap Nieuwenhof.

= De Limburger. LD = Limburgs 
a?blad, VK = Volkskrant

laas
van

K) en
. 06-

JUridische faculteit bepleit afschaffen 
Q °dstraf in VS" (VK, LD en DL 22-9)

Ver de brief die de faculteit naar de 
I?sterfaculteit in St. Petersburg (Flori- 
1 gestuurd heeft.

X)

3’- houdt vast aan wervingscampagne" 
L 25-9) en "Niet-Limburgers trekken

^;ir RL- (ld 25.9)
v er de nieuwe advertentiecampagne 

de RL in het kader van de studen- 
"Werving en over de resultaten van de 

Pagne van vorig jaar. Van de huidi- 
eerstejaars is 54.3 procent afkomstig 
andere provincies dan Limburg, vo- 

L ° jaar was dat nog 42,5 procent. Het 
aan de voorlichtingsdagen is ge- 

, c8en van 2850 in 1985 tot 4250 in 1986.

FI aeulteit gezondheidswetenschappen 
geld tekort" (DL 25-09)

pïCr de financiële problemen van de 
^kjW. Een commissie moet zich over 
^reorganisatie buigen. "Universiteit 

'* ontslagen niet uit."

.Jüdische gegevens voor het grijpen”
!nÏ26'9)

' ar aanleiding van het feit dat er medi- 
[, e formulieren in een hoekje van het 
Ij . C gevonden zijn, hebben het zieken- 

Is en de RL besloten strenger toe te <ien
kq °P me^,sc^e gegevens van patièn-

Congressen
Symposium Rechtshulp als 
grondrecht

Op vrijdag 30 oktober wordt er door de 
FdR en het Büro voor Rechtshulp te 
Maastricht in het kader van het tweede 
lustrum van de Stichting Rechtshulp 
Zuid-Limburg een symposium georgani
seerd met ais titel "Rechtshulp als 
grondrecht".
Het symposium zal zich buigen over de 
vraag "In hoeverre mag en moet de 
overheid zich bemoeien met de gesubsi
dieerde rechtshulp". De symposium- 
commissie onderscheidt een viertal the
ma's: financiële beperkingen, gebieden 
beperking, beperking van rechtshulp
verleners en instantie/niveau-beperking. 
Doelgroep: rechtshulpverleners, leden 
van de rechterlijke macht, politici en 
wetenschappers.
Aanvang: 11.30 uur (11.00 uur: koffie). 
Sluiting: 16.30 uur (aansluitend borrel). 
Informatie over programma en wijze 
van betaling: T. Spronken, tel. 887777, 
tst. 207.

Symposium Homeopathie

De commissie voor complementaire ge
neeskunst Protagoras organiseert in sa
menwerking met de Vereniging Homeo
pathie Nederland op woensdag 7 en 14 
oktober een symposium bestaande uit 
twee lezingen.
Tijdens de eerste avond, die begint om 
20.00 uur. behandelt dhr. F. Débats, ho
meopathisch huisarts te Arnhem, enige 
aspecten uit "geschiedenis en achter
gronden van de homeopathie”.
De tweede avond zal mw. Y. Jurissen. 
homeopathisch kinderarts te Maas
tricht, spreken over het thema "homeo
pathie in de praktijk".
Aan het bijwonen van dit symposium 
zijn geen kosten verbonden. Wel wordt 
geadviseerd om van te voren kennis te 
nemen van een speciaal voor dit sympo
sium samengestelde syllabus, die vanaf 1 
oktober voor ƒ 1,- te koop is bij de por
tier van Randwijck. Specifieke vragen 
aan een van de sprekers kan men tot 
twee dagen voor een lezing schriftelijk 
indienen middels het Protagoras postvak 
op Randwijck.
Inlichtingen: Harry Scholberg, tel. 
213614. “

Conferenties ISVW

De Internationale School voor Wijsbe
geerte houdt op 10 en 11 oktober een 
conferentie met als titel "Sociale verde
diging: een effectieve defensie op men
senmaat?".
Daarnaast houdt het ISVW ook een 
conferentie over filosofie en architec
tuur. Deze vindt plaats op donderdag 15 
en vrijdag 16 oktober.
Info over beide conferenties: ISVW. tel. 
033-15020 of 13990.

Bedrijfscompetitie volleybal

Bureau Lichamelijke Vorming en Sport 
zoekt student/medewerkers-deelnemers 
(zowel heren als dames) voor de be
drijfscompetitie volleybal. waaraan 
door onze instelling al jaren succesvol 
wordt deelgenomen.

Speelavond is vrijdag 19.30-21.30 uur. 
Informatie over verdere voorwaarden 
zijn te verkrijgen bij bureau LV&S.

Dienst Voorlichting

Klassiek ballet

Geïnteresseerden in het beoefenen van 
klassiek ballet worden verzocht zich te 
melden bij bureau LV&S. Wellicht kan 
bij voldoende belangstelling een cursus 
of iets dergelijks georganiseerd worden. 
Informatie: J. Houben, postvak Ie jaars 
FdGW.

Controle deelnemerskaarten LV&S

Vanaf 1 oktober zal tijdens de lessen- 
/trainingen worden gecontroleerd op het 
bezit van een geldige deelnemerskaart 
LV&S. Hiermee wordt de introductie
periode als beëindigd beschouwd.

Agenda Maassac

3 en 4 oktober: introductieweekend 
Goyet - Marches les Dames.
Op 14 oktober houdt de Maastrichtse 
Studenten Alpen Club een algemene le
denvergadering om 20.00 uur in café de 
Pallieter.
Training: iedere dinsdag van 17.30-18.30 
uur o.l.v. Hans Lanters in sportzaal Vij- 
verdal.
Opgave en info: Paul Dobbelaar, tel. 
217170.

Studentenzeilvereniging Lagakari

Op 16. 17 en 18 oktober is er een zeil- 
weekend in Balk bij zeilschool "de Sti
pe”. georganiseerd door Lagakari.
De kosten bedragen ƒ 100.- voor leden 
en ƒ 110,- voor niet-leden. Voor men
sen die meegaan en lid willen worden 
van de vereniging is er een bijzondere 
betalingsregeling. Inschrijven is moge
lijk tot en met vrijdag 9 oktober in de 
LUSS-kamer tussen 13.00-13.30 uur. In
formatie: Maarten Bak. tel. 252673.

Bridgeclub

Bridgeclub de Laatste Slag organiseert 
een cursus voor beginners. De cursus is 
bedoeld voor mensen die niets van de 
sport afweten en voor hen die het Acol- 
systeem willen leren. De cursus beslaat 
12 lessen en start op donderdag 22 okto
ber om 18.30 uur in café Tribunal.
Kosten: f 20,-, Koko-leden betalen 
ƒ 15.-.
Opgave en inlichtingen: Martin Brand- 
wagt. tel. 253062, I. Polling, tel. 253368 
of M. Piters, tel. 252245.

Geneeskunde

Algemeen

Oproep

De WWO schrijft voor dat alle bestuur
lijke organen van de faculteit volgens de 
richtlijnen van de wet opnieuw dienen te 
worden benoemd. Daartoe zijn in de zo
mer raadsverkiezingen gehouden. De 
nieuw aangetreden faculteitsraad kiest 
vervolgens een faculteitsbestuur. De 
raad heeft de procedure van de verkie
zing van het bestuur vastgesteld conform 
MF 87-2179/11.
Het bestuur van de FdG bestaat uit vijf 
leden, te weten:
- dekaan
- portefeuillehouder onderwijs
- portefeuillehouder onderzoek

- portefeuillehouder planning en begro: 
ting
- obp-lid.
Tenminste vier leden zijn afkomstig uit 
de wetenschappelijke staf, waaronder 
de dekaan, die gekozen wordt uit de 
hoogleraren. Een lid is afkomstig uit het 
obp (ondersteunend en beheersperso
neel, voorheen NWP genaamd).
Ter voldoening aan de voorschriften van 
de WWO roept de Vertrouwenscommis
sie van de faculteitsraad gegadigden op 
voor elk van de vijf bestuurslidmaat
schappen. Zij verzoekt de facultaire ge
meenschap namen van voor een be
stuurslidmaatschap geschikt geachte 
personen aan de voorzitter van de Ver
trouwenscommissie schriftelijk te mel
den.
Drie van de vijf zittende bestuursleden 
hebben zich herkiesbaar gesteld, te we
ten: prof.dr. F. Sturmans (dekaan). 
prof.dr. M. Drop (onderwijs) en 
prof.dr. R. Zwaai (onderzoek).
De profielschetsen van de vijf te benoe
men functionarissen zijn verkrijgbaar bij 
de secretaris van de Vertrouwenscom
missie, H. van de Voort, bureau FdG 
(293).
Schriftelijke reacties op deze oproep 
kan men tot vrijdag 16 oktober richten 
aan de voorzitter van de Vertrouwens
commissie, prof.dr. G. Kootstra, vak
groep Algemene Heelkunde, AZM.

Farmakotherapeutisch Kompas

De Ziekenfondsraad stelt de vakgroep 
Farmakologie jaarlijks in staat een jaar
groep studenten van de medische facul
teit gratis een exemplaar van het Farma
kotherapeutisch Kompas te verschaffen. 
Dit kompas geeft een overzicht van alle 
in Nederland beschikbare geneesmidde
len. Per middel wordt een advies voor 
gebruik gegeven door de Centrale Medi
sche Farmaceutische Commissie van de 
Ziekenfondsraad.

CCV-KREATIEF CENTRUM

organiseert dit najaar een aantal projecten die erop 
gericht zijn deelnemers via een kortlopende maar 
intensieve kursus grondig kennis te laten maken met 
actuele aspecten van de kunstzinnige vorming.

Voor het weekend van 9, 10 en 11 oktober 
(vrijdagavond, zaterdag en zondag) staat op het 
programma het project

CLOWNERIE
begeleid door Jacqueline ten Cate en 
Maurice de Bruyn.

Er wordt aandacht besteed aan stem- en 
lichaamstraining, oefeningen in ritme en klanken, 
clownsdialogen en het voorbereiden en uitvoeren van 
een act tegen het eind van het weekend.

Deelname prijs voor studenten zonder CJP ƒ 60,-, 
mét CJP ƒ 40,—.

Geïnteresseerd? Meld je telefonisch aan bij CCV 
043-251951*. Hoofdgebouw: Herbenusstraat 89 te 
Maastricht.

<CI/ 

L

De vakgroep Farmakologie heeft beslo
ten alle derdejaars studenten het Farma
kotherapeutisch Kompas te geven. De 
derdejaars studenten die nog niet in het 
bezit zijn van een Farmakotherapeutisch 
Kompas kunnen er persoonlijk een ko
men afhalen bij het secretariaat Farma
kologie, kamer 1228, BMC.

Protagoras

Protagoras, de commissie complemen
taire geneeskunst, biedt studenten de 
mogelijkheid ook met andere vormen 
van geneeskunst kennis te maken, 
d.m.v. lezingen, workshops, e.d. Dit 
omdat het volgens Protagoras gewenst is 
dat artsen op zijn minst op de hoogte 
zijn van wat zich zoal óp het gebied van 
alternatieve geneeswijzen afspeelt.

Protagoras wil in haar programma inspe
len op de belangstelling en behoefte van 
studenten. Op 21 oktober om 20.00 uur 
in kamer 200 van het Jezuïetenklooster 
kunnen studenten hun verlangens op dit 
gebied kenbaar maken.

Hierna zal er voortaan om de 6 weken 
zo'n bijeenkomst zijn, zelfde tijd, zelfde 
plaats.

Iedereen die vragen of suggesties heeft 
of alleen maar nader kennis wil maken 
met Protagoras is welkom.

Onderwijs

Symposium homeopathie

Informatie over een symposium van 
Protagoras over homeopathie is te vin
den onder de rubriek "UNIVERSI- 
TEIT-CONGRESSEN".
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Gezondheids
wetenschappen

Algemeen

Presentaties studenten GVO

Op onderstaande tijdstippen geven 2e 
jaars studenten GVO, ter afsluiting van 
een training "Presenteren", een aantal 
presentaties, gevolgd door discussie.
- dinsdag 6-10 14.30-17.30 uur. audito
rium Randwijck;
- woensdag 7-10 14.00-17.00 uur. audi
torium Randwijck;
- donderdag 8-10 9.00-12.00 uur. Aula 
Jezuïetenklooster;
- donderdag 8-10 14.30-17.30 uur. audi
torium Randwijck.
De onderwerpen die gepresenteerd wor
den hebben allen te maken met de ge
zondheidszorg. Er zal een gevarieerd 
aanbod zijn. Met name voor eerstejaars 
studenten is dit een unieke gelegenheid 
om over een breed scala van onderwer
pen betreffende de gezondheidszorg 
geïnformeerd te worden.
Informatie: Jeanette Hommes, tst. 265, 
Skillslab.

Nieuwe leden activiteitencommissie

Agora zoekt voor de aktiviteitencom- 
missie nog enkele enthousiaste leden die 
zin hebben om allerlei leuke en leerza
me activiteiten te gaan organiseren.
Studenten die geïnteresseerd zijn of 
meer informatie willen hebben kunnen 
een briefje met naam, studentnummer 
en telefoonnummer in het postvakje van 
Irma Heuft (4AF), of in het Agora-post- 
vakje (bij bureau Onderwijs op de Ka- 
poenstraat) deponeren.

Blok 1.2

Ten behoeve van blok 1.2 raadt de plan- 
ningsgroep dringend aan de volgende 
twee boeken aan te schaffen:
- Atkinson. R., Atkinson, R.. Hilgard, 
E. "Introduction to psychology”. New 
York, Harcourt Brace Jovanovich (ca. 
ƒ 59,-);
- De Jager, H., Mok. A. "Grondbegin
selen der sociologie”, Leiden, Stenfert 
Kroese (ca. ƒ 37,-).
Beide boeken zijn in elk geval bij boek
handel Leiter-Nypels voorradig, maar 
ook via het Reductiebureau verkrijg
baar.
Aangeraden wordt weliswaar de meest 
recente editie aan te schaffen, doch het 
levert bij deze twee handboeken nauwe
lijks problemen op als men gebruik 
maakt van een (iets) oudere editie.
Voor het handboek sociologie gelden als 
volwaardige alternatieven:
- Berger. P., Berger, B. "Sociologie”, 
Baarn. Ambo (ca. ƒ 29.-);
- Haralambos, M. "Sociology". Slough. 
Tutorial Press (ca. ƒ 55.-).
Het laatstgenoemde boek is door zijn 
compacte stijl voor veel eerstejaars wel
licht op dit moment te moeilijk. Het 
wordt dan ook in het bijzonder geadvi
seerd aan studenten die al eerder met 
sociologie als studievak te maken heb
ben gehad.
Als een Nederlandstalig alternatief voor 
het handboek psychologie geldt:
- Holzhauer, F.. Minden. J. van "Psy

chologie. theorie en praktijk" Leiden. 
Stenfert Kroese (ca. ƒ 68,-).
Dit boek is vooral geschikt als een eerste 
oriëntatie op het vakgebied. Het is ech
ter te weinig diepgaand om ook in de 
volgende studiejaren goed van dienst te 
kunnen zijn, zeker voor studenten GGK 
en GVO.

Onderzoeksstage BW

Op dinsdag 6 oktober vindt er een infor
matieve bijeenkomst plaats voor vierde
jaars studenten bewegingswetenschap
pen over de onderzoeksstage. De bij
eenkomst begint om 11.00 uur in het In
stituut voor Bewegingswetenschappen. 
Becanusstraat 9.

Algemeen

Symposium Rechtshulp als 
grondrecht

Informatie over het symposium 
"Rechtshulp als grondrecht" is te vinden 
onder de rubriek "UNIVERSITEIT- 
CONGRESSEN".

Mondelinge toelichting

Op 7 oktober om 15.00 uur organiseert 
de werkgroep Mondelinge Toelichting 
van Rechtstreeks haar eerste activiteit in 
dit studiejaar.
Mr. J. Abspoel, oud-officier van Justitie 
en oud-r'echter zal m.b.t. zijn loopbaan 
geïnterviewd worden door mr. Gaby van 
den Biggelaar, medewerkster van de 
vakgroep Strafrecht. Hierna is er gele
genheid tot discussie en vragen.
De avond vindt plaats in het Kruithuis 
en de entreeprijs bedraagt voor leden* 
van Rechtstreeks ƒ 1.50 en voor niet-le- 
den ƒ 2,50. (info: Jan Wassenberg)

Onderwijs 
KDHUB

Uitreiking bullen

Zaterdag 3 oktober in de Stadsschouw
burg:
11.00 uur: uitreiking propaedeuse-bul 
dag- en avondopleiding;
15.00 uur: uitreiking doctoraalbul.

Schoonheidssalon 
R. Claessens 

Bewegingsleer en Yoga
Cörversplein 7 

(50 m van St. Servaasbrug) 
6221 EZ Maastricht, Tel. 043-213738

Huidverzorging van 
vrouw en man 
Make-up lijn 

Lichaamsmassage 
Kunstnagels-Manicure 

Pedicure 
Beweging - ademhaling 

ontspanning

Arrondissement Nieuwenhof

Dinsdag 6 oktober 10.(X) uur College
zaal: Arrondissement Nieuwenhof.

College en vragenuur

Op woensdag 7 oktober is er om 14.1X1 
uur college politieke filosofie en vragen
uur door F. V. Dun.

Arrondissement

Arrondissement Nieuwenhof op dinsdag 
13 oktober om 15.00 uur in de college
zaal.

Politieke filosofie

Woensdag 14 oktober 14.(X) uur: college 
politieke filosofie en vragenuur door F. 
van Dun.

Bloktoets

Vrijdag 23 oktober: bloktoets 
9.1X1 uur sporthal de Heeg: jaar 2; 
13.00 uur sporthal de Heeg: jaar 1; 
9.00 uur sporthal Geusselt: jaar 3; 
13.1X) uur sporthal Geusselt: jaar 4.
In verband met de bloktoets worden de 
prakticumgroepen van jaar 1 van vrijdag 
23 oktober die na 11.30 uur gegeven 
zouden worden verzet. Zie hiervoor de 
borden in de Nieuwenhof.

Economie

Onderwijs

Stageprogramma ROA

Het Researchcentrum voor Onderwijs 
en Arbeidsmarkt (ROA) van de FdEW 
heeft een stageprogramma ontwikkeld 
op het terrein van de aansluiting tussen 
onderwijs en arbeidsmarkt. Economie- 
studenten vanaf het derde studiejaar 
worden uitgenodigd aan dit programma 
mee te doen. Deelname staat in principe 
open voor studenten uit alle studierich
tingen. Het is de bedoeling dat belang
stellenden een onderdeel van het pro
gramma dat hun interesseert individueel 
of groepsgewijs uitvoeren. Zij zullen 
daarbij intensief worden begeleid door 
medewerkers van het ROA.
Door deelname aan het programma kan 
praktische onderzoekervaring worden 
opgedaan. De stage kan bovendien een 
goede basis vormen voor een afstudeers
criptie. Ook bestaat de mogelijkheid dat 
men het stageonderzoek uitvoert ter 
vervanging van een onderwijsblok. De

in heel linnen
in leer

r met goudopdruk
•— ' :n perkament

maar ook stencils, 
proefschriften, e.d.

handboekbinderij 
arno lipsch 

hunnenweg 41 
6224 jp maastricht

L tel. 043-625889
als u vakwerk op prijs stelt 

opzet en omvang van de onderzoeken 
zullen zo veel mogelijk op de voorkeu
ren van de belangstellenden worden af
gestemd.
Het stage-programma omvat de volgen
de onderdelen:
- de marktpositie van de studierichtin
gen aan de LTS-Maastricht;
- de arbeidsmarktpositie van economen 
in Limburg.
Inlichtingen over het programma: 
prof.dr. J. Heike, kamer 3064. tel. 
888827, of dr. A. de Grip, kamer 1084. 
tel. 888115. of via Viviane Lonissen. se
cretaresse van het ROA, kamer 3083. 
tel. 888120.

Galerie Adriana 
te THORN 
„Kraekermolen”, 

Beekstraat 13

naieven
Open: zaterdag en zondag van 14.00-18.00 uur, en na tel. afspraak, 
tel. 04756-2487.

Heerlijke 
hartigheden
Ook als u maar met z’n tweeën 
bent kunt u bij ons terecht 
voor uw gebak. Onze vlaaien 
hebben wij iedere dag in vier 
verschillende groottes en 
ieder weekend maken wij ook 
van onze taarten extra kleine 
maten.
Het veiligste is het uiteraard 
om even vooraf te bestellen 
als u zo’n kleine taart wilt 
hebben.

Dagelijks zeker twee soorten voorradig. 1,^R«aaStriCht
Vrijdag en zaterdag het hele assortiment. Iel 214550 
Op bestelling maken wij uw hartig gebak ook zonder vlees.

Open: zondag van 10.00-14.00 uur, maandag van 8.00-18.00 uur, dinsdags 
gesloten, overige werkdagen van 8.00-18.00 uur. Tel. 214550.

Studentenhuis „In de Fortuyn”
Boschstraat 97, links van de St. Matthiaskerk

* Aldaar zijn gevestigd het RK Studentenpastoraat Maastricht 
en de RK Studentenvereniging Servatius.
Telefoon 043-211126. Secretariaat open: 9.30-12.30 uur.

* In het studentenhuis zijn ingericht: een grote conversatiezaal met 
o.a. bar, TV en piano, een ruime leeszaal-bibliotheek (ook open 
voor vrije studie), een kapel voor meditatie en kleinere ruimten 
voor gespreksgroepen.

*Het studentenhuis biedt graag gastvrijheid dagelijks van 
9.30-12.30 uur en na afspraak ook de rest van de dag.

* Welkom zijn de studenten van Universiteit en alle 
H.B. O.-instellingen, ongeacht hun levensovertuiging.

* Elke zondagmorgen om 10.30 uur en donderdagavond om 19.30 
uur is er een Eucharistieviering voor studenten.
De studentenpastor is de gehele week bereikbaar voor persoonlijke 
gesprekken.

Het Studentenhuis „In de Fortuyn”, 
is een open huis
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Student-assistenten gezocht

De vakgroep Kwantitatieve Economy 
zoekt student-assistenten ter ondersteu
ning van de practica wiskunde en statis
tiek voor eerstejaars studenten in d£| 
economie. De werkzaamheden variëre" 
van het maken van uitwerkingen van op" 
gaven tot het persoonlijk begeleiden va«| 
studenten en voormaken van opgave) 
(afhankelijk van belangstelling en be
kwaamheid).
Verdere inlichtingen en aanmelding W 
Arie van Lier, kamer 4080. tel. 888195 
Hans Peters, kamer 3077, tel. 888845. W 
Koos Sneek, kamer 1074, tel. 888110.

Samen;

19 sept.-25 okt. 1987

Braziliaanse

Stationsstraat 5
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Samengesteld door Lucia Geurts en Paul Pinxten.

Susanne Mebes
Vlak voordat zij afreist naar Zwit
serland en Japan zal de Nederland
se gitariste Susanne Mebes op kas
teel Terborg te Schinnen een recital 
verzorgen. In 1981 werd Mebes on
derscheiden met de prijs van het In
ternationale Concours Andres Se
govia in Spanje. Twee jaar later 
sleepte zij de Prijs van het Concert
gebouw en het Concertgebouwor
kest in de wacht. Sindsdien heeft zij 
gewerkt aan internationale erken
ning en heeft zij met onder meer de 
gitaristen Carlos Bone, John Wil
liams en Vincent Clark gespeeld. 
Haar recital, vrijdag 9 oktobçr om 
20.15 uur, zal composities bevattten 
van Cimarosa, Villa Lobos, De Fal
la, Tarrega, Castelnuovo-Tedesco 
en Rofrigo.

Multatuli
Het is dit jaar 100 jaar geleden dat 
Multatuli, pseudoniem van Eduard 
Douwes Dekker, is overleden. De 
Openbare Bibliotheek, Raadhuis
plein 20 in Heerlen organiseert deze 
tnaand tentoonstellingen over deze 
bekende Nederlandse schrijver, ge
titeld: ’Multatuli en de 19e eeuw’ en 
Misschien is niets geheel waar; en 

zelfs dat niet’ (over Multatuli en 
Nederlands-Indië). Zij geven een 
beeld van het privé-leven, de amb
telijke carrière en de literaire ver
diensten van de auteur. Daarnaast 
Worden belangrijke gebeurtenissen 
en mijlpalen op cultureel, maat
schappelijk en politiek gebied in de 
negentiende eeuw belicht.

Dallet Royal de Wallonië
Onder de bezielende leiding van 
Jorge Lefèbre heeft het Ballet 
Royal de Wallonie in twintig jaar 
een internationale reputatie ver
worven. Het ballet beschikt over 
een geheel eigen gezicht, gebaseerd 
°P eenheid, gelijkheid en kracht, 
niet sterren van allure. Men kan het 
gezelschap dinsdag 6 oktober in het 
Cultureel Centrum te Hasselt om 20 
uur zien dansen op de zevende sym
fonie van Van Beethoven en de 

Fien Huth exposeert tot 1 november in de kelder van het 
Genëraalshuis

’Carmina Burana' op muziek van 
Carl Off.

Contraint
In het Wijngrachttheater in Kerkre
de vindt vrijdag 2 oktober de pre
mière plaats van het nieuwe pro
gramma van het kamermuzieken- 
semble Contraint. Het thema van 
het concert is de jazzinvloed in de 
kamermuziek van de 20e eeuw. 
Aan bod komen: de suite uit ’His
toire du Soldat’ van Stravinsky, 
’The Daniel Jazz for a voice and 8 
instruments’ van Gruenberg, ’Con
certino da camera pour Saxophone- 
alto et onze instruments’ van Ibert, 
’Swinging Music’ van Serocki, ’La 
creation du Monde’ van Milhaud en 
’Contretemps’ van Grey.De KRO- 
radio zent opnamen van dit recital 
later dit jaar uit.
Na Kerkrede zal Contraint dit pro
gramma ook spelen in Maastricht 
(Muziekschool, zondag 19 oktober,' 
15.30 uur), Heerlen (Schouwburg, 
zondag 25 oktober, 12 uur), en kas
teel Terborg in Schinnen (zondag 8 
november, 15.00 uur).

Galeries
Fien Huth exposeert tot 1 novem
ber in de kelder van het Generaals- 
huis aan het Vrijthof in Maastricht. 
Zij maakt expressieve doeken van 
groot formaat, bruisend van kleur 
en energie. Twee jaar terug lichtte 
zij in een interview in Observant 
haar schilderstijl als volgt toe: 
"Eigenlijk schilder ik naar de re
naissance, maar dan met verlegging 
van patronen, verschillende ele
menten eruit gehaald en samenge
voegd. Niks aangepast aan de tijd, 
want ik wil persé grenzen verleg
gen. Ik verleg middelpunten en 
daardoor schep ik andere diepten.” 
”Als mens ben ik erg fel en daarom 
gebruik ik felle kleuren. Ik ben al 
enige tijd bezig om alle kleuren in 
mijn werk onder te stoppen, daar
overheen komt de beweging. Als 
het te primitief van kleur wordt, 
valt het beeld uit elkaar. Het beeld 
houdt langer stand als kleuren ge
minimaliseerd zijn. Het onderhuid
se zit in al mijn schilderijen. Kleur is 
relatief, de drift van de streek is 
mijn emotie.” Tja, ga maar kijken.

De Grote Prijs van Nederland
Ontluikend poptalent dient zich 
weer aan in de Grote Prijs van Ne
derland. Deze talentenjacht wil het 
brede scala van pop aan bod laten 
komen; van hard rock, funk, hard
core, rockabilly tot en met soul en 
psychedelica. De deelnemers zijn 
geselecteerd uit meer dan 500 inge
zonden cassettes en kunnen zich 
vijftien minuten waarmaken in de 
provinciale voorrondes. De Lim
burgse voorronde vindt plaats in het 
Maastrichtse Staargebouw op vrij
dag 23 oktober. De Limburgse 
kanshebbers voor de uiteindelijke 
finale, die gepland staat voor 12 de
cember in het Amsterdamse Paradi
so, zijn: Just Like Dad, Mucka- 
Muck, Pearls for Swains, Que Pasa, 
The Ministers, The Pope’s Wife, 
The Stereotypes en What If/Trau- 
matic. De Grote Prijs levert de fina
list een geldbedrag op (vijfduizend 
voor de eerste plaats), een bokaal 
en twee dagen opnamen in de stu
dio van Stichting Popmuziek Ne
derland. Alle deelnemende groe
pen krijgen gratis een videoregistra
tie van hun optreden en een profe- 
sionele publiciteitsfoto. Dit jaar kan 
het publiek invloed uitoefenen, 
door middel van een stembiljet 
wordt bepaald wie in de voorronde 
de toegift geeft. Exact 20.00 uur 
start de Grote Prijs in Maastricht en 
voor het bedrag van vijf gulden kom 
je binnen.

Vijftig jaar zingen
Het Nederlands Kamerkoor bestaat 
vijftig jaar en jubelt daarom uit vol
le borst. Woensdag 7 oktober 
brengt het werken van Bach en 
Händel in het Maastrichtse Staarge
bouw, onder andere Bachs cantate 
nr. 36 ’Schwingt freudig euch em
por’. Dit was destijds het eerste 
werk, dat het koor na zijn oprich
ting zong. Het koor wordt begeleid 
door het barok/rococo-orkest ’La 
Petite Bande’. Het geheel staat on
der leiding van Sigiswald Kuijken. 
Het concert begint om 20 uur.

Banana Art
Afgelopen weekeinde deed de 
Maastrichtse kunstenaarsgroep Ba
nana Art heel wat wenkbrauwen 
fronsen. In oude politiecellen ’be
hind the Generals House’ presen
teerde zij zich met video en perfor
mances. Vrijdag 2, zaterdag 10 en 
17 oktober zal de groep weer zorgen 
voor verbazing en verrassing tijdens 
optredens in het Theatercafé in de 
Maastrichtse schouwburg. De café- 
voorstellingen beginnen om 23 uur 
en zijn gratis.

Wakabayashi
Akira Wakabayashi is 22 jaar en 
komt uit Tokyo. Hij werd in het 
voorjaar tweede tijdens het Konin
gin Elisabeth Concours voor pianis
ten. Zaterdag 3 oktober is hij te ho
ren in het Maastrichtse Staarge
bouw als solist bij het Limburgs 
Symphonie Orkest onder leiding 
van Wolfgang Trommer. Uitge
voerd worden de ouverture uit Tl 
Barbiere di Sevilla’ van Rossini, het 
pianoconcert nr. 23 van Mozart en 
de Symfonie nr. 4 van Van Beetho
ven. Wolfgang Trommer is docent 

aan de muziekacademie in Düssel
dorf en heeft een eigen ensemble. 
In Duitsland en Frankrijk leidde hij 
verschillende beroemde orkesten. 
Ook het LSO speelde al meerdere 
malen onder zijn leiding.

In Oprichting
Achtentwintig kunstenaars laten 
van 4 tot en met 25 oktober hun 
werk zien in een oud schoolgebouw, 
Herbenusstraat 39 in Maastricht. 
Daarmee is de vereniging van beel
dende kunstenaars ”In oprichting” 
een feit. Het gaat erom goede expo
sitiemogelijkheden te vinden voor 
de leden van de nieuwe vereniging, 
waardoor ”zij beter in staat gesteld 
worden een zelfstandig bestaan te 
verwerven”. Groepstentoonstellin
gen en uitwisseling met groepen 
kunstenaars uit andere steden (zo
als Den Haag en Luik) staan op het 
activiteitenlijstje van ”In oprich
ting”. Vorige week liet de kunste
naarsvereniging al iets van zich zien 
tijdens de manifestatie 'Behind the 
Generals House’. Het lijkt erop, 
dat de artiesten veroordeeld zijn tot 
exposeren in afbraakpanden. De 
politiecellen achter het Generaals- 
huis gaan binnenkort tegen de vlak

AGENDA
Muziek
LSO, Akiro Wakabayash, 3 okt 
20.00 uur Staargebouw. 
Nederlands kamerkoor, 
Jubileumconcert, 7 okt 20.15 
uur Staargebouw.
Royal Swedish Chamber 
Orchestra, 7 okt 20.00 uur 
Stadsschouwburg Heerlen.

Toneel
Max Havelaar, Theater 
Antigone, Toneel naar Multatuli, 
Stadsschouwburg Heerlen, 2 
okt 20.00 uur.
De stoel van Stanislawskivan 
Guido van Méir, Raamtheater, 
Stadsschouwburg Maastricht 2 
okt 20.00 uur.
La Moscheta, toneelgroep 
Pallieter, tent bij zwembad 
Medammerweide te Etsloo, 3,6, 
8, 9,10 okt 20.00 uur, 4 okt 14.00 
uur, 7, 11 okt 14.30 uur.
Agnes van God, 3 okt 20.00 uur 
Stadsschouwburg Maastricht.

Diversen
Performances, Stichting Banana 
Art. Theatercafé, 2 okt 23.00 uur.

Exposities
Bonnefantenmuseum, Keuze 
Sphinx aardewerk en een vaste 
collectie aanwinsten oude 
Italiaanse schilderijen, 
Zuidnederlandse schilderijen, 
Maastrichtse beelden, 
archeologie, moderne kunst. 
Marcel Broodthaers, "l'entree 
de l'exposition" en "fotografie 
Zuid-Limburg 1961-1970". Frank 
Mandersloot, recent werk en 
Ger Boosten, monotypes, di t/m 
vrij 10-17, za/zo 11-17 uur 
Generaalshuis, Fien Huth 
(schilderijen).
'Galerie Fah, Brusselsestraat 80, 
do t/m za 13-17 uur. Jan Montijn 
(kleuretsen en schilderijen). 
Het Bassin, Bogaardenstraat 
40b, Art Work Belgium, werk 
van vier Belgische kunstenaars, 
wo t/m zo 13.00-17.00 uur. 
Galerie Dis, Tafelstraat 28. Dinu 
Câmpeanu (houten beelden), 
t/m 21 okt, wo t/m zo 13-18 uur. 
Galerie Hof van Oensel, 
Haagstraat 5 Schimmert. Eva 
Maria Bittner, do t/m zo 
14.00-17.00 uur.
Fotogalerie 68, Kasteel 
Hoensbroek, Philippe Moroux 

te om plaats te maken voor een 
nieuwe concertzaal. Ook het 
schoolgebouw in de Herbenusstraat 
wordt afgebroken. De vereniging 
voert gesprekken met de gemeente 
om een oplossing te vinden voor de 
zwervende kunstenaars.
In een tweede tentoonstelling van 4 
tot en met 26 november in het gene- 
raalshuis wordt de vereniging offi
cieel voorgesteld aan de gemeente
lijke en provinciale overheid. De 
expositie in de Herbenusstraat is ge
opend donderdag tot en met zondag 
van 13 tot 19 uur.

Alles is Drama
De Maastrichtse studententoneel
vereniging begint haar nieuwe sei
zoen. Na een druk jaar met onder 
andere de lustrum-monster-produc- 
tie Peer Gynt, gaan vijf regisseurs 
aan de slag voor uitvoeringen in 
1988. Er is een gevarieerd aanbod: 
avondvullende stukken, eenacters, 
realisme, absurdisme en misschien 
experimenteel toneel. Wie zin heeft 
om mee te doen kan donderdag 8 
oktober terecht in de KOKO-kroeg 
om 21.30 uur. Toneelervaring of 
KOKO-lidmaatschap zijn geen ver
eisten.

(zwart-wit fotografie), ma t/m 
vrij van 10-12 en 13.30-17 uur.
Galerie Wanda Reiff,
Rechtstraat 43. Werken op 
papier van 24 Duitse en 
Italiaanse kunstenaars (t/m 30 
okt.), di t/m za 13-18 uur.
Galerie Adriana, Beekstraat 13, 
Thorn. Braziliaanse Naïeven. 
(t/m 25 okt.).
Beeldende 
Kunstenaarsvereniging In 
Oprichting, Herbenusstraat 39, 
4 t/m 25 okt. do t/m zo 
13.00-19.00 uur.
Galerie Artmobil, Rijksweg 42, 
Lemiers. Annette Berr.
ROZ, Bankastraat 3. Cees 
Andriessen (linosneden en 
tekeningen), werkdagen van 10 
tot 18 uur, t/m 31 okt.
Filmhuis Lumière en etalage 
Wijckergrachtstraat 48, beelden 
Frans Carlier (tot 15 okt).
Galerie De Perroen, Vrijthof 35. 
Reisnotities van 8 kunstenaars, 
tot 4 okt, wo t/m za 13-18 uur.

Films
Lumière, Bogaardenstraat 40b

Onibaba, Shindo, 1 t/m.4 okt 
20.00 uur.
A girl of a good family, Zhong, 1 
t/m 4 okt 21.00 uur, 5 t/m 7 okt 
20.00 uur.
Sid and Nancy, Paul Cox, 1 t/m 7 
okt 22.00 uur.
De zwijgende film, lezing/korte 
films, 5 okt 19.30 uur, 6 en 7 okt 
21.00 uur.

Mabi B.V., Kleine Gracht 24a

Who’s that girl, dag. 2.30 en 
8.30, za/zo 6.15 uur.
Een maand later, dag. 2.30 en 
9.00 uur, za/zo 6.15 uur.
Zoeken naar Eileen, dag. 2.30 en 
9.00 uur, za/zo 6.15 en 9.00, wo 
alleen 9.00 uur.
The living daylights-James 
Bond, dag. 2.30 en 9.00 uur, za 
en zo 6.15 uur.

Cinema Palace, Wijcker 
Brugstraat

The secret of my success, dag.
6.30 en 9.00, za en zo ook 2.00 
uur en 4.15 uur.
One flew over the cuckoo's 
nest, dag. 6.30 en 9.00 uur, za en 
zo ook 4.00 uur.
The Beverly Hills cop II, dag.
6.30 en 9.00, za/zo ook 2.00 uur 
en 4.15 uur.

Ciné-K, St. Bernardusstraat 13

Round midnight, dag. 8.00 en 
10.15 uur.

Grey.De
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Goddank is de zomer nu echt 
voorbij.
Zo. dââr schrikt U even van hè? 
Een boude opmerking, want er zijn 
maar weinigen die verlangend 
uitzien naar het druilen van de 
herfst en het glibberen van de 
winter. Overigens ga ik niet graag 
om met het kleine groepje 
gedeprimeerden dat daar wél 
verlangend naar uitziet.
Tot dusverre moet deze tekst U 
verwarren. Ik spreek godlof van de 
zomer die voorbij is, maar zie herfst 
en winter niet graag naderen. Ik 
ben een moeilijk mens.
Laat ik mij expliciteren: ik ben blij 
dat die gruwelijke zomernachten 
met hun oorverdovend lawaai 
voorbij zijn! Oorverdovend lawaai? 
zult U zich afvragen, 
hersenwringend kabaal? 
Jawel: snerpende herrie, 
kakofonisch geblèr, stormachtig 
geronk.
Maar waar dan? is Uw 
belangstellende vraag, 
zomernachten zijn er toch voor 
romantisch watergekabbel onder 
een stille maan, zacht bladergeruis 
als op koel mos gelieven elkaar 
fluisterend beminnen, 
zomernachten laten je toch kalm 
genieten in het nog warme zand van 
het verre gepruttel van een 
vissersbootje?
Dat had je gedacht! Als je in het 
centrum van Maastricht woont is 
dat allerminst waar. Tot half twee 
’s nachts buldert de discotheek 
tegenover mijn huis. Weliswaar 
zitten de heavy-metal liefhebbers 
met hun decibellen onder de 
wettelijk toegestane grens, maar in 
mijn smalle straatje resoneren de 
bassen héérlijk net mijn raam 
binnen. Ach, denk ik elke keer 
weer, dit simpele 
boenkeboenkeboenke 
(pokketipokketipok!) duurt maar 
tot halftwee, dan is de kwelling 
weer voorbij.
Maar nee. Tussen half twee en 
kwart óver werpen de aangeschoten 
kroeg-clientèle zich op straat. 
Hooggehakte lellebellen: 
"Hiiihihih, tiktoktik”, vergezeld 
van met bier gevulde patsers: 
’’Raaaaah, hoehoehoe, klater, 
spletsplats” die in hun snelle 
pooierwagen stappen f’vroooaaar, 
broembroem, tuuuuut!”) of eerst 
nog even een vete uitknokken 
"KLOOTZAK!!! :âa$*[<*”. Met 
een beetje geluk doen ze het kalm 
aan en stappen ze op hun 
opgevoerde brommertje; 
"Brèèèèèèp, kablam, plofplof”.
Als het eenmaal kwart over twee is, 
en ik met watten in mijn oor, een 
warm hoofd onder mijn kussen en 
met bonkende hersenpan in slaap 
denk te kunnen vallen komt de 
derde akte van het spel. 
Inboorlingen -daarmee bedoel ik 
dus autochtone Mastreechtenere- 
lallen tussen half drie en vier uur 
’s ochtends naar huis. Lekker 
wezen zuipen bij nonkel Bèr, 
doorgezakt (en gehuild, meestal) in 
Maastrichts enige nachtkroeg om de 
hoek, en als ik geluk heb is er iets 
als Carnaval -niet in de zomer, ik 
weet het- of Preuvenemint -helaas 
wél in de zomer-, waarvan de 
beesten zich naar huis slepen.
Ze dóen het erom, ik weet het 
zeker!

Burgemeester en Wethouders van 
Maastricht, maakt toch snel een 
dierentuin op het Vrijthof zodat Uw 
burgers daar na het 
middernachtelijk uur terecht 
kunnen, en bevrijdt mij ook 
anderzins van het Kwade!

*Eva*

’’ALS GOEBBELS NU ZOU LEVEN,,,”

"Als Joseph Goebbels nu zou leven, zou hij niet roepen: ’Wollt ihr den to
talen Krieg’, maar 'Wollt ihr den totalen Sex’”. ’Ihr’, dat zijn in dit geval de 
homoseksuele mannen die hun ’’lust najagen”. Door hun "geestesgestoor- 
de gedrag” hebben ze God genoodzaakt AIDS over hen uit te storten, want 
’’AIDS is een mechanisme dat God in werking stelt als we tegennatuurlijk 
handelen.”

De demagoog die op dinsdagavond in studentenhuis ’In de Fortuyn', het 
clubpand van het RK Studentenpastoraat Maastricht, zijn publiek zo on
verkwikkelijk toespreekt, is dr. J.P.M. Lelkens, werkzaam aan de Rijks
universiteit te Leiden en voormalig hoogleraar aan de RL. Zo’n tweehon
derd bezadigde, grijze hoofden en een handjevol studenten is toegestroomd 
om hem te horen spreken op deze ’’eerste conferentieavond van het sei
zoen”, met het thema AIDS. Wat dr. Lelkens' vergelijking met nazi-Duits- 
land precies moet bewijzen, wordt me niet duidelijk, tenzij hij zijn toehoor
ders ervoor wil waarschuwen dat er niet opnieuw één bevolkingsgroep als 
zondebok rpoet worden aangewezen. Maar ik heb het onbehaaglijke gevoel 
dat hij eigenlijk precies het tegenovergestelde bedoelt.

Dr. Lelkens is anesthesioloog en géén deskundige op het gebied van AIDS. 
Hij noemt zichzelf ’’verzamelaar van officiële gegevens” en ontleent daar
aan blijkbaar het recht om zijn gedoseerde informatie uit te strooien over 
een onwetend en onkritisch publiek.

Na een uitgebreide opsomming van wetenschappelijke informatie en cijfer
materiaal komt dr. Lelkens tot de conclusie dat als meest waarschijnlijke 
bron van AIDS sodomie met schapen, geiten en paarden in aanmerking 
komt. Deze dieren zijn volgens hem vaak besmet met een virus, dat eigen
schappen vertoont die overeenkomen met het AIDS-virus. Van de sodomie 
maakt hij zonder mankeren de sprong naar de homoseksuele risicogroep, 
die door veelvuldige, wisselende anale contacten (met paarden, schapen en 
geiten???) deze ziekte opgelopen heeft en verder verspreid heeft via bisek
suele mannen naar hun vrouwelijke partners, hun kinderen en tenslotte 
ook naar de zaadbanken en bloedbanken en dus de onschuldige slachtof
fers. Homo's hebben door hun handelingen zichzelf besmet en door hun 
schuld onschuldige slachtoffers meegesleurd in deze mondiale catastrofe. 
Aldus dr. Lelkens, die op grond van zijn inderdaad uitgebreide boekenwijs
heid bovendien concludeert dat mond-op-mond beademing bij een AIDS- 
patiënt onveilig is. Hij geeft weliswaar toe dat hiervoor het bewijs nog niet 
is geleverd, maar het zo op AIDS gelijkende virus bij schapen wordt via het 
speeksel overgedragen en dus verwacht dr. Lelkens een vergelijkbare ont
wikkeling binnen de mensheid.

Dr. Lelkens blijkt vooral gespecialiseerd in paniekzaaien. Hij waarschuwt 
zijn publiek voor de enorme onderrapportage met betrekking tot AIDS: 
”Er wordt versluierd in welke mate ONS VOLK reeds is aangetast.” Dr. 
Lelkens schetst het beeld van een ontwrichte economie, waarin steeds meer 
AIDS-patiënten een beroep doen op de werkeloosheidsuitkeringen en 
waarin de gezondheidszorg onbetaalbaar wordt. "Als we niet willen dat 
deze toekomst de onze wordt, moeten we geen genoegen nemen met de

bericht uit Maastricht
halfzachte maatregelen van de overheid. De voorlichting is soft omdat men 
paniek wil voorkomen. Het virus wordt afgeschilderd als een slappe Tinus. 
Men schroomt niet om de nodige desinformatie te geven. In de voorlich
tingscampagne zien we een bijtje dat van bloem tot bloem vliegt en dan 
dood neervalt. Deze daad van bevruchting vergelijken met het promiscue 
gedrag van een AIDS-patient is een belediging voor het bijtje.”

Eindelijk wordt ook duidelijk wat er schuil gaat achter de intigrerende 
vraag op de affiches die de avond aankondigden: 'Moet de voorlichting met 
betrekking tot AIDS niet meer inhouden dan technische raadgevingen?’ 
Een volmondig "ja” is het antwoord van dr. Lelkens. "Men doet alsof al
leen het condoom het lont uit de AIDS-bom kan halen. Is men vergeten dat 
de wetgeving nauw verweven is met een systeem van blijvende ethische 
waarden? In andere landen richt de overheid zich in overleg met de geeste
lijkheid op het veranderen van gedrag. Neem het voorbeeld Beieren, waar 
men de mensen weer wil leren wat liefde en trouw is. In Nederland is seks 
blijkbaar een heilige koe. Wij moeten weer terug naar de liefdesrelatie bin
nen het gezin, de school en de kerk. Als dit niet tot stand komt kan dit als 
een geestesgestoordheid opgevat worden. Hou op met homoseksualiteit als 
een normaal verschijnsel te beschouwen en geef toe dat het een ziekte is.” 
Een homoseksuele man in het publiek (een van de weinige kritische gasten) 
merkt op dat er naast de algemene voorlichting ook een specifieke voorlich
ting voor risicogroepen is, die erop gericht is nieuwe en veilige vrij-technie-

STl
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Paus Jóhannes Paulus II, van wie een reusachtig portret het 
studentenhuis 'In de Fortuyn' siert, omhelst tijdens zijn recente bezoek 
aan San Francisco een jongetje dat AIDS opliep ten gevolge van een 
bloedtransfusie. Wat is de ware christelijke benadering? (Foto ANP)

ken te leren. Dr. Lelkens moet erkennen dat hij dat niet wist, omdat hij im
mers niet in dat circuit verkeert. Maar diezelfde dr. Lelkens weet niettemin 
precies welke preventieve maatregelen de overheid moet nemen om de 
AIDS-epidemie uit te bannen: meldingsplicht door artsen, verplichte 
AIDS-test voor alle uit risicogroepen afkomstige personen en hun contac
ten, het zonder toestemming testen van zwangere vrouwen, militairen, ge
vangenen en zieken, centrale registratie, isoleren van AIDS-patiënten, van 
artsen en verplegend personeel eisen dat ze sero-negatief zijn, sluiten van 
alle gelegenheden waar anomiem contact mogelijk is, het verbieden van 
porno (daarin staan teveel tips), een verbod op prostitutie, aanscherpen 
van het drugsbeleid en werkgevers en verzekeraars uitsluiten van anti-dis- 
criminatiebepalingen. Barmhartigheid kent hij ook want daarnaast moet et 
gezocht worden naar een ’’liefdevolle opvang" van AIDS-patiënten. Over i 
de aard van die opvang durf ik me inmiddels geen beeld meer te vormen- ■ 
Veel applaus en veel goedkeurend geknik voor het als "magistraal” om
schreven betoog van dr. Lelkens. De schuldigen zijn aangewezen en de we
reld zit weer duidelijk in elkaar. Tussen het publiek zie ik steeds meer akeli
ge mensen en het ”van harte welkom", dat het RK Studentenpastoraat in al 
haar advertenties opneemt voel ik allang niet meer. In de pauze geven de 
bezoekers uiting aan hun afgrijzen: HET was allemaal nog veel erger 
dan MEN had gedacht. Mijn afgrijzen betreft de vanzelfsprekendheid 
waarmee dr. Lelkens zijn toehoorders weet te boeien.

Tijdens de 'vrije gedachtenwisseling' na de pauze worden ethische kwesties 
aangeroerd. "Mag een arts weigeren om een AIDS-drager te opereren? - 
Dr. Lelkens meent dat dit in sommige gevallen inderdaad te rechtvaardige” 
is, ’’omdat de patiënt toch doodgaat” (noemt men dit geen onvrijwillig6 
passieve euthanasie?). Als het over abortus gaat -in het geval dat een onge
boren kind besmet blijkt met het AIDS-virus- ligt de zaak al moeilijker- 
want ”dat kind leeft misschien nog wel 15 jaar”. (Noemen we dit geen dub
bele moraal?)

Dr. Lelkens is geen AIDS-specialist en is in feite vooral uitgenodigd omdat 
hij ’’vriend" van het RK Studentenpastoraat is en dus "in onze familie dub
bel welkom". Van de geboden mogelijkheid om via een persoonlijke invita
tie regelmatig aanwezig te zijn bij dit griezelig selectieve familiegeluk maak 
ik bij voorkeur geen gebruik. Napraten hoeft ook niet: ik ben naarstig op i 
zoek naar frisse lucht.

Emely Nobis
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